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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 kl. 17:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

Eventuelt forfall meldes snarest til: 
Politisk.sekretariat@asker.kommune.no. 
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale med møtesekretær. 

Tema 

• Idrettsanlegg Sætre v/ Gråbein (15:00 - 16:30) 

Presentasjoner 

• Evaluering av innbyggertorg (15 min) 
• BUA (15 min) 

 

Sakskart  

Saker til behandling 

13/24 24/06892-1 Godkjenning av protokoll medborgerskap 21. mars 2024 

14/24 24/06659-1 Prisnivå og elevplasser i kulturskolen 

15/24 24/02262-2 Handlingsprogram 2025-2028 – innspill og prioriteringer fra 
hovedutvalg for medborgerskap 

16/24 24/02310-1 Idrettsstipend 2024 

17/24 24/06348-1 Kulturstipend 2024 
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Referatsaker 

 

 

Asker, 15.04.2024 
Bente Stein Mathisen 
Leder i utvalg for medborgerskap 
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Møteprotokoll 
 

Utvalg for medborgerskap 

Dato Tid Sted 
25.04.2024 17:00 – 21:40 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Bente Stein Mathisen. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder i utvalg Bente Stein Mathisen (H)  
Varamedlem Brage Kåsa Skarstein (V) Tobias Waage Bremnes (V) 
Varamedlem Alexander Fredheim (H) Line Johansen (H) 
Utvalgsmedlem Per Modig Sletaune (H)  
Utvalgsmedlem Heidi Merete Johansen (H)  
Varamedlem Karin Stål Woldseth (FrP) Til stede fra 17:45 

For Simen Velle (FrP) 
Utvalgsmedlem Ronnie M. A. G. Larsen (A)  
Utvalgsmedlem Mona Kristin Nordli (R)  
Utvalgsmedlem Oddvar Igland (Sp)  
   
 

Forfall:    

Tobias Waage Bremnes (V)     

Line Johansen (H)    

Simen Velle (FrP)    

 

Møtet ble satt med 8 medlemmer til stede, og var fulltallig med 9 medlemmer fra 
17:45. 

Det var ingen merknader til innkallingen. 
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Til stede fra administrasjonen:  

Direktør medborgerskap Christer Best Gulbrandsen 

Protokollfører Julie Bøye     

  

 

Saksliste Side 

Saker til behandling 

13/24 24/06892-1 Godkjenning av protokoll medborgerskap 21. mars 2024 3 

14/24 24/06659-1 Prisnivå og elevplasser i kulturskolen 3 

15/24 24/02262-2 Handlingsprogram 2025-2028 – innspill og prioriteringer 
fra hovedutvalg for medborgerskap 

5 

16/24 24/02310-1 Idrettsstipend 2024 8 

17/24 24/06348-1 Kulturstipend 2024 9 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

13/24 Godkjenning av protokoll medborgerskap 21. mars 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 13/24 
 

Leders forslag til vedtak:  

 

1. Protokoll fra utvalg medborgerskap 21. mars 2024 godkjennes slik den 
foreligger. 

 

 

Behandling 

Igland (Sp) bemerket utelatt vedlegg til vedtakspunkt 4 i sak 11/24.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt, med denne endringen. 

Vedtak  

1. Protokoll fra utvalg medborgerskap 21. mars 2024 godkjennes slik den 
foreligger, med endringen som ble påpekt i møtet.  

 

[Lagre vedtak]  

 

 

14/24 Prisnivå og elevplasser i kulturskolen 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 14/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
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1.  Kommunedirektøren bes vurdere å etablere og finansiere et minstemål på 5% 
friplasser i kulturskolen i forbindelse med behandling av handlingsprogrammet.  

2. Saken tas til orientering. 
 

 

Behandling 

Virksomhetsleder Frøydis Rui-Rahman innledet til saken og besvarte spørsmål 
(presentasjon). 

Mona Kristin Nordli (R) fremmet følgende forslag til alternativt punkt 1: 

• Kommunedirektøren bes vurdere å etablere og finansiere et minstemål på 6% 
friplasser i kulturskolen i forbindelse med behandling av 
handlingsprogrammet. 

Oddvar Igland (Sp) fremmet følgende forslag til nye vedtakspunkt 2 og 3: 

• Kommunedirektøren bes vurdere å ikke indeksregulere prisene i kulturskolen i 
2025 og 2026. 

• Kommunedirektøren bes vurdere å tilføre kulturskolen økte midler fra og med 
2025 for å prøve ut nye modeller for samarbeid mellom kulturskolen og 
grunnskolene (alternativ 3 i vedlegg 1). 

 

Ronnie M.A.G. Larsen (A) fremmet følgende forslag om oversendelse:  

• Utvikle digital undervisning [i kulturskolen] med tanke på ventelister for enkelte 
grupper. 

 

Nordlis endringsforslag fikk 3 stemmer (A, Sp, R), og falt.  

Iglands tilleggsforslag fikk begge 3 stemmer (A, Sp, R), og falt. 

Larsens forslag ble enstemmig vedtatt oversendt, uten realitetsbehandling.  

 

Innstillingen i 2 punkter ble deretter enstemmig vedtatt. 
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Vedtak  

1.  Kommunedirektøren bes vurdere å etablere og finansiere et minstemål på 5% 
friplasser i kulturskolen i forbindelse med behandling av handlingsprogrammet.  

2. Saken tas til orientering. 
 

[Lagre vedtak]  

 

 

15/24 Handlingsprogram 2025-2028 – innspill og prioriteringer fra hovedutvalg 
for medborgerskap 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 15/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Med utgangspunkt i de tre samfunnsflokene og innsatsområdene og strategiene 

i de vedtatte temaplanene, fremmer hovedutvalg for medborgerskap følgende 
innspill til prioriterte satsinger i Handlingsprogram 2025-2028: 
 

•  
•  
•  

 
2. 
 

 
Utvalgets innspill og prioriteringer vurderes i forbindelse med 
kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2025-
2028. 

 

 

Behandling 

Direktør Christer Best Gulbrandsen, virksomhetsleder Synnøve Osmundsen, 
virksomhetsleder Bente Flygind, virksomhetsleder Jan Erik Lindøe, rådgiver 
Ingebjørg Stedje, virksomhetsleder Eirunn Eriksen Gauslaa, virksomhetsleder 
Frøydis Rui-Rahman innledet til saken (presentasjon). 
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Bente Stein Mathisen (H) fremmet følgende innspill til prioriterte satsninger på vegne 
av hele utvalget: 

• Vurdere økt tilskudd til Asker kirkelig fellesråd for å dekke de økte 
pensjonskostnadene.   

• Vurdere å endre prismodell fra dagens «seniorlag» til 25 år, slik at lag med 
unge voksne utøvere fra under 18 år og opp til 25 år, kan ha gratis trening i 
kommunale idrettsanlegg. Det bes om en utredning om hvilke økonomiske 
konsekvenser denne endringen vil gi.  

• Vurdere å omdisponere 10 mill. som er avsatt til inventar i nye Slemmestad 
innbyggertorg til oppstart av rehabilitering av Tofte samfunnshus  

• Styrke satsingen på Aktive Lokalsamfunn ved at det inngås en 
partnerskapsavtale mellom idretten og tjenesteområdene oppvekst, velferd og 
medborgerskap.  

• Prioritere barn og unge og sårbare grupper og arbeid mot ungt utenforskap  
• Vurdere å ikke indeksregulere prisene i kulturskolen i 2025 og 2026.  
• Vurdere å tilføre kulturskolen økte midler fra og med 2025 for å prøve ut nye 

modeller for samarbeid mellom kulturskolen og grunnskolene. 

Bente Stein Mathisen (H) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av H, Frp 
og Sp: 

• Vurdere tilskudd til Aktivitetshus Holmen IF, 10 mill. over 2 år  

Oddvar Igland (Sp) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av Sp: 

• I samarbeid med Asker Idrettsråd og aktuelle idrettslag vurdere hvilke anlegg 
som kan fremskyndes og realiseres gjennom et nært samarbeid mellom 
kommune og idrettslag. 

• Vurdere å sette av midler til detaljregulering av ny kulturskole i Asker sentrum 
(Østre Asker gård og Rådhusparken). 

Oddvar Igland (Sp) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av Sp og A: 

• Gå i dialog med Asker kirkelige fellesråd om hvordan Kirkevakten fra 2025 
kan etableres som en fast ordning slik at en sikrer et langsiktig 
kirkevedlikehold. 

Ronnie M.A.G. Larsen (A) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av A: 

• Kommunen bør kunne fasilitere at innvandrere fra alle land, bør tilpasses et 
aktivt medborgerskap via frivillighetsarbeidet 

Mona Kristin Nordli (R) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av R: 
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• En vurdering av om grensa for friplass i Kulturskolen skal settes til 6G. 
• Flere ungdomsklubber/ fritidsklubber. 

 

Stein Mathisens innspill, kulepunktene 1-7, ble enstemmig vedtatt. 

Stein Mathisens innspill, kulepunkt 1, ble vedtatt mot 2 stemmer (V, R) 

Iglands innspill, kulepunkt 1, ble vedtatt mot 2 stemmer (V, R) 

Iglands innspill, kulepunkt 2, fikk 3 stemmer (A, R, Sp) og falt.  

Iglands innspill på vegne av Sp og A fikk 3 stemmer (A, R, Sp) og falt. 

Larsens innspill fikk 1 stemme (A) og falt. 

Nordlis innspill, kulepunkt 1, fikk 1 stemme (R) og falt. 

Nordlis innspill, kulepunkt 2, fikk 2 stemmer (R, Sp) og falt.  

Innstillingen, i to punkter, med de vedtatte innspillene, ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Med utgangspunkt i de tre samfunnsflokene og innsatsområdene og strategiene 
i de vedtatte temaplanene, fremmer hovedutvalg for medborgerskap følgende 
innspill til prioriterte satsinger i Handlingsprogram 2025-2028: 

• Vurdere økt tilskudd til Asker kirkelig fellesråd for å dekke de økte 
pensjonskostnadene.   

• Vurdere å endre prismodell fra dagens «seniorlag» til 25 år, slik at lag 
med unge voksne utøvere fra under 18 år og opp til 25 år, kan ha gratis 
trening i kommunale idrettsanlegg. Det bes om en utredning om hvilke 
økonomiske konsekvenser denne endringen vil gi.  

• Vurdere å omdisponere 10 mill. som er avsatt til inventar i nye 
Slemmestad innbyggertorg til oppstart av rehabilitering av Tofte 
samfunnshus  

• Styrke satsingen på Aktive Lokalsamfunn ved at det inngås en 
partnerskapsavtale mellom idretten og tjenesteområdene oppvekst, 
velferd og medborgerskap.  

• Prioritere barn og unge og sårbare grupper og arbeid mot ungt 
utenforskap  

• Vurdere å ikke indeksregulere prisene i kulturskolen i 2025 og 2026.  
• Vurdere å tilføre kulturskolen økte midler fra og med 2025 for å prøve ut 

nye modeller for samarbeid mellom kulturskolen og grunnskolene. 
• Vurdere tilskudd til Aktivitetshus Holmen IF, 10 mill. over 2 år 
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• I samarbeid med Asker Idrettsråd og aktuelle idrettslag vurdere hvilke 
anlegg som kan fremskyndes og realiseres gjennom et nært samarbeid 
mellom kommune og idrettslag. 

 
2. 
 

 
Utvalgets innspill og prioriteringer vurderes i forbindelse med 
kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2025-
2028. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

16/24 Idrettsstipend 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 16/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Asker kommunes idrettsstipend 2024 tildeles 10 idrettsutøvere, se vedlegg 1.  

2. Stipendet deles ut under Asker kulturfestival 8. juni 2024. 
 

 

Behandling 

Leder av utvalget foreslo å lukke møtet med hjemmel i kommuneloven § 11-5. Dette 
fikk enstemmig tilslutning, og møtet ble lukket. 

Rådgiver Silje Sondell Berg innledet til saken (presentasjon). 

Heidi Merete Johansen (H) stilte spørsmål omkring egen habilitet. Organet tok stilling 
til spørsmålet. Johansen ble enstemmig ansett som habil. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
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1. Asker kommunes idrettsstipend 2024 tildeles 10 idrettsutøvere, se vedlegg 1.  

2. Stipendet deles ut under Asker kulturfestival 8. juni 2024. 
 

[Lagre vedtak]  

 

 

17/24 Kulturstipend 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 17/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Det vedtas å dele ut 10 stk. kulturstipend a kr. 10.000,- til søkerne som er 
innstilt på vedlagte søkerliste. 

2. Kulturstipendene deles ut under Asker kulturfestival 2024 

 

Behandling 

Leder av utvalget foreslo å lukke møtet med hjemmel i kommuneloven § 11-5. Dette 
fikk enstemmig tilslutning, og møtet ble lukket. 

Virksomhetsleder Jan Erik Lindøe innledet til saken. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Det vedtas å dele ut 10 stk. kulturstipend a kr. 10.000,- til søkerne som er 
innstilt på vedlagte søkerliste. 

2. Kulturstipendene deles ut under Asker kulturfestival 2024 

 

[Lagre vedtak]  



 

  10/10 

Referatsaker 

1. Virksomhetsleder Synnøve Osmundsen orienterte om saken om 
evaluering av innbyggertorg (presentasjon). 

2. Spesialkonsulent Fredrik Haaverstad orienterte om sak om BUA Asker 
(presentasjon). 

3. Direktør Christer Best Gulbrandsen orienterte om muligheter for 
heldagsmøte for utvalget i mai/juni. 

4. Direktør Christer Best Gulbrandsen orienterte om sak om leieavtale Frisk 
Asker i Varner Arena. 

5. Direktør Christer Best Gulbrandsen orienterte om opprop mot prisendring 
i Holmen svømmehall. 

6. Direktør Christer Best Gulbrandsen orienterte om etablering av 
utfartsparkering på Dikemark. 

7. Direktør Christer Best Gulbrandsen orienterte om oppfølging av saker 
innen virksomhetsområde idrett og friluftsliv. 

8. Direktør Christer Best Gulbrandsen orienterte om workshops om 
medvirkning med paraplyorganisasjoner. 

9. Direktør Christer Best Gulbrandsen orienterte om kommende politiske 
saker. 

10. Ronnie M.A.G. Larsen (A) stilte spørsmål om etablering av videregående 
linje for musikk, dans og drama. Direktør Christer Best Gulbrandsen 
svarte ut spørsmålet. 

11. Bente Stein Mathisen (H) ba om en sak om gjennomgang av statutter og 
størrelse på stipendmidler som deles ut. Dette fikk enstemmig tilslutning. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/06892-1 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 
 

 

Godkjenning av protokoll medborgerskap 21. mars 2024 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll fra utvalg medborgerskap 21. mars 2024 godkjennes slik den 
foreligger 

 

Sammendrag og konklusjon 

Utkast til protokoll fra utvalg medborgerskaps møte 21. mars 2024 følger vedlagt.  

 

Bente Stein Mathisen 
leder av utvalg medborgerskap 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg: 
Protokoll utvalg medborgerskap 21.03.2024 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/06892 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 13/24 
  

Godkjenning av protokoll medborgerskap 21. mars 2024 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 25.04.2024 sak 13/24 

Behandling 

Igland (Sp) bemerket utelatt vedlegg til vedtakspunkt 4 i sak 11/24.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt, med denne endringen. 

Vedtak  

1. Protokoll fra utvalg medborgerskap 21. mars 2024 godkjennes slik den 
foreligger, med endringen som ble påpekt i møtet.  
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Møteprotokoll 
 

Utvalg for medborgerskap 

Dato Tid Sted 
21.03.2024 17:00 – 18:50 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Bente Stein Mathisen. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder i utvalg Bente Stein Mathisen (H)  
Nestleder Tobias Waage Bremnes (V)  
Utvalgsmedlem Line Johansen (H)  
Utvalgsmedlem Per Modig Sletaune (H)  
Utvalgsmedlem Heidi Merete Johansen (H)  
Varamedlem Karin Ståhl Woldseth (FrP) Simen Velle (FrP) 
Varamedlem Solav Abbas (A) Ronnie M. A. G. Larsen (A) 
Varamedlem Anne-Gunhild Røine Flater (Sp) Mona Kristin Nordli (R) 
Utvalgsmedlem Oddvar Igland (Sp)  
   
 

Forfall:    

Simen Velle (FrP) 
Ronnie M. A. G. Larsen (A) 
Mona Kristin Nordli (R) 

   

 

Administrasjonen Direktør Christer Best Gulbrandsen 

Protokollfører Hilde Haugstad         

Det var ingen merknader til innkalling og habilitet. 

Møte ble satt med 9 medlemmer. 
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Saksliste Side 

Saker til behandling 

7/24 21/01203-84 Godkjenning av protokoll 15.02.24 3 

8/24 21/21791-5 Retningslinjer for tildeling av treningstider i kommunale 
idrettshaller og anlegg, fra høst 2024 og fremover 

3 

9/24 24/01146-1 Videreutvikling av Den kulturelle skolesekken og Den 
kulturelle barnehagesekken i Asker kommune for 
perioden 2024-2026 

4 

10/24 24/01460-1 Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre 
formål 

5 

11/24 24/01967-1 Drift av utendørs idrettsanlegg 7 

12/24 24/01988-1 Pilot statlige nærtjenester - Tofte innbyggertorg 9 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

7/24 Godkjenning av protokoll 15.02.24 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 7/24 
 

Leders forslag til vedtak:  

 

1.  Protokoll Utvalg medborgerskap 15.02.24 godkjennes slik den foreligger. 

 

 

Behandling 

Enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1.  Protokoll Utvalg medborgerskap 15.02.24 godkjennes slik den foreligger. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

8/24 Retningslinjer for tildeling av treningstider i kommunale idrettshaller og 
anlegg, fra høst 2024 og fremover 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 8/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
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1. Retningslinjer for tildeling av treningstider i kommunale idrettshaller og anlegg, 
som vist i vedlegg datert 27.02.2024, godkjennes med virkning for sesongen 
2024/25 og videre.    

 

 

Behandling 

Rådgiver Dorthe Hemma presenterte saken. Virksomhetsleder Bente Flygind var 
også til stede. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

 

[Lagre vedtak]  

 

 

9/24 Videreutvikling av Den kulturelle skolesekken og Den kulturelle 
barnehagesekken i Asker kommune for perioden 2024-2026 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 14.03.2024 8/24 
2 Utvalg for oppvekst 19.03.2024 12/24 
3 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 9/24 
 

Kommunedirektøres forsalg til vedtak: 

 

1.    Saken tas til orientering og satsningsområdene for inneværende  
       avtaleperiode vedtas. 
 
2.     Kommunedirektøren bes komme tilbake med en sak i 2025 der evalueringen av 
        direktekommuneavtalen og en anbefaling for neste avtaleperiode med Akershus 
        fylkeskommune/Kulturtanken fremlegges. I saken bør en utredning og et 
        løsningsforslag for utfordringene med de høye transportutgiftene innlemmes. 
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Behandling 

Leder Bente Stein Mathisen innledet kort til saken. 
DKS koordinator Ole Jørn Myklebust og rådgiver Silje Handeland var også til stede. 
 
Oddvar Igland (Sp) foreslo følgende endring i punkt 2:  
 
2.    Kommunedirektøren bes komme tilbake med en sak i 2025 der evalueringen av 
       direktekommuneavtalen og en anbefaling for neste avtaleperiode med Akershus 
       fylkeskommune/Kulturtanken fremlegges. I saken bør en utredning  
       og alternative løsningsforslag for utfordringene med de høye transportutgiftene  
       innlemmes. 
 
 
Innstillingen punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Iglands (Sp) forslag til punkt 2 ble enstemmig vedtatt.  

 

Vedtak  

1.    Saken tas til orientering og satsningsområdene for inneværende  
       avtaleperiode vedtas. 
 
2.     Kommunedirektøren bes komme tilbake med en sak i 2025 der evalueringen av 
        direktekommuneavtalen og en anbefaling for neste avtaleperiode med Akershus 
        fylkeskommune/Kulturtanken fremlegges. I saken bør en utredning  
        og alternative løsningsforslag for utfordringene med de høye transportutgiftene  
        innlemmes. 
 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

10/24 Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre formål 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 14.03.2024 8/24 
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2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

14.03.2024 8/24 

3 Ungdomsrådet 14.03.2024 9/24 
4 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 10/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

  

1. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr. 400.000 til å redusere kostnadene 
ved aktivitet for sårbare grupper, forstått som eldre og personer med kroniske 
lidelser/funksjonsnedsettelser. Tilskuddet skal samordnes med eller bakes inn i 
tilskudd på kr 2.000.000 under velferd til aktivitet for seniorer eller den 
eksisterende tilskuddsordningen «Aktivitetspotten».   

2. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til tilskuddsordningen 
«Fritidskassa».  

3. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til å styrke 
tilskuddsordningen til ferieaktiviteter.  

 

Behandling 

Direktør Christer Best Gulbrandsen innledet til saken. 

Leder Bente Stein Mathisen (H) fremmet på vegne av H, V, FrP og Sp følgende 
alternative forslag: 

Av tilskudd til områdeforum omdisponeres følgende midler:  
 
•     Tilskudd til Solidaritetsfondet, kr 270.000 

•     Tilskudd til eksisterende idrettsaktiviteter for personer med  

       funksjonsvariasjoner, inkludert støtte ved transportutfordringer, kr 270.000 

•      Kompensasjon for bassengleie til revmatikerforeningene, kr 145.000  

•      Tilskudd til aktivitetsguiden, kr 100.000 

•      Tilskudd til kulturaktiviteter for sårbare grupper barn/unge som disponeres av 

        Asker kulturråd, jfr. modell som solidaritetsfondet, kr 275.000 
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Leder Bente Stein Mathisens (H) alternative forslag ble satt opp imot innstillingen. 

Stein Mathisens (H) forslag ble vedtatt mot 1 stemme (Abbas, A)  

Solav Abbas (A) fremmet følgende protokolltilførsel:  

Undertegnede representanter stemte i kommunestyret mot at midler til områdeforum 
skulle tas vekk fra områdeforums rammer og omdisponeres. Dette fordi kommunen i 
den prosessen som var igangsatt, hadde gitt forhåpninger om en viss økonomisk 
ramme for å utøve arbeidet i områdeforumene. Men, når saken nå er vedtatt, 
aksepterer vi de formålene som midlene brukes på. 

 

Vedtak  

Av tilskudd til områdeforum omdisponeres følgende midler:  

•     Tilskudd til Solidaritetsfondet, kr 270.000 

•     Tilskudd til eksisterende idrettsaktiviteter for personer med funksjonsvariasjoner, 

       inkludert støtte ved transportutfordringer, kr 270.000 

•      Kompensasjon for bassengleie til revmatikerforeningene, kr 145.000  

•      Tilskudd til aktivitetsguiden, kr 100.000 

•      Tilskudd til kulturaktiviteter for sårbare grupper barn/unge som disponeres av 

        Asker kulturråd, jfr. modell som solidaritetsfondet, kr 275.000. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

11/24 Drift av utendørs idrettsanlegg 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 11/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
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1.  Evaluering av ordningen «Eie-/langtidsleie» fra tidligere Asker kommune tas til 
orientering.  

2. Nye avtaler om drift av kunstgressbaner/utendørs idrettsanlegg i Asker 
kommune for årene som kommer inngås.  

3. Økonomisk inndekning innenfor gjeldende rammer. 
 

 

Behandling 

Leder Bente Stein Mathisen (H) innledet kort til saken. Virksomhetsleder Bente 
Flygind svarte på spørsmål. 

Oddvar Igland (Sp) fremmet på vegne av Sp, H, FrP og V følgende alternative 
forslag til punkt 3 og nytt punkt 4 og 5: 

3.   Økonomisk inndekning innenfor gjeldende rammer i 2024 og 2025.  
 
4.   Kommunedirektøren bes om å sette av tilstrekkelige midler til utviklingstiltak for  
      fotballanlegg fra og med 2026, jfr. vedlagte rehabiliteringsplan utarbeidet av 
      idrettsrådet.  
 
5.   Etablert praksis med tett samarbeid mellom kommunen og idrettsrådet om  
      fordeling av årlige midler til utviklingstiltak for fotballanlegg videreføres. 
 
Innstillingens punkt 1 og 2 ble enstemmig vedtatt. 
 
Iglands (Sp) alternative forslag til punkt 3 ble satt opp mot innstillingen punkt 3. 
Iglands (Sp) forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Iglands (Sp) forslag til nytt punkt 4 ble vedtatt mot 1 stemme (Abbas, A) 
 
Iglands (Sp) forslag til nytt punkt 5 ble enstemmig vedtatt.  
 
 
Vedtak  

1.  Evaluering av ordningen «Eie-/langtidsleie» fra tidligere Asker kommune tas til 
orientering.  
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2. Nye avtaler om drift av kunstgressbaner/utendørs idrettsanlegg i Asker 
kommune for årene som kommer inngås.  

3. Økonomisk inndekning innenfor gjeldende rammer i 2024 og 2025. 
 

4. Kommunedirektøren bes om å sette av tilstrekkelige midler til utviklingstiltak for 
fotballanlegg fra og med 2026, jfr. vedlagte rehabiliteringsplan utarbeidet av 
idrettsrådet. 

5. Etablert praksis med tett samarbeid mellom kommunen og idrettsrådet om 
fordeling av årlige midler til utviklingstiltak for fotballanlegg videreføres. 

 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

12/24 Pilot statlige nærtjenester - Tofte innbyggertorg 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 12/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
  

1. Utvalg for medborgerskap gir sin tilslutning til Asker kommunes søknad av 
30.12.23 om deltakelse i Kommunal- og distriktdepartementets pilot for statlige 
nærtjenester. 

 

 

Behandling 

Leder Bente Stein Mathisen og direktør ga en kort innledning til saken 

Innstillingen enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1.  Utvalg for medborgerskap gir sin tilslutning til Asker kommunes søknad av 
     30.12.23 om deltakelse i Kommunal- og distriktdepartementets pilot for statlige 
     nærtjenester. 
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[Lagre vedtak]  
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Referatsaker 

1. Rådgiver Ingunn Ramsfjell presenterte Slemmestad Innbyggertorg. 

2. Direktør Best Gulbrandsen svarte ut spørsmål fra Oddvar Igland (Sp) om 
avvikling av avtale til dirigent til demenskoret. 

3. Direktør Best Gulbrandsen informerte om økende besøk ved 
Askerbibliotekene. 

4. Direktør Best Gulbrandsen informerte om Omstilling 2025. 

5. Direktør Best Gulbrandsen informerte om studietur.  

6. Direktør Best Gulbrandsen informerte om rapport og materiell fra 
førlgeforskning om nærdemokrati. 

7. Virksomhetsleder Bente Flygind informerte om Fritidsaktiviteter for barn og 
unge – Utenforskap. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/06659-1 Frøydis Rui-Rahman 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 
 

Prisnivå og elevplasser i kulturskolen  

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1.  Kommunedirektøren bes vurdere å etablere og finansiere et minstemål på 5% 
friplasser i kulturskolen i forbindelse med behandling av handlingsprogrammet.  

2. Saken tas til orientering. 
 

1. Sammendrag 
I sak  77/23, Kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2024-27, 
verbalforslag 8, vedtok kommunestyret at kommunedirektøren skulle utrede 
muligheten for å opprette flere elevplasser og redusere prisene i kulturskolen.  
 
Asker kommune har en kulturskole med gode og attraktive tilbud av høy 
kvalitet, stor bredde og variasjon i tilbudene, lokalisert lokalt på ca. 25 
lokalisasjoner. Ressursbruk og dimensjonering gjenspeiler dette: Asker bruker 
mer penger og årsverk pr. innbygger til kulturskolen enn sammenlignbare 
kommuner, unntatt Bærum. Dette har økt de siste 4 årene, i tråd med satsinger 
i temaplan kultur.  
 
I nasjonal statistikk (SSB) dokumenteres dette gjennom KOSTRA-nøkkeltall for 
kulturliv og kulturskolene. Asker har et mangfoldig tilbud på alle nivåer og i hele 
kommunen, noe som øker kostnadene. Imidlertid er kostnaden per elev lav, 
fordi Asker i hovedsak har gruppebaserte tilbud, der mange andre kommuner 
fortsatt underviser mye individuelt. Kulturskolen arbeider nå med å fullføre 
denne dreiningen over til mer gruppebaserte tilbud.  
 
Asker kommune har nylig vedtatt en vesentlig modernisering av lokaler i 
Slemmestad til innbyggertorg, kulturliv og kulturskole. Dette gjør det mulig å 

    

https://asker.digdem.no/file/clpwpqilse6q10p2i8qs77da5
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ivareta dagens tjenestetilbud på en framtidsrettet måte, med egnede lokaler for 
gruppeundervisning. Dette gir oss gode muligheter til å realisere en 
fremtidsrettet og inkluderende kulturskole og utvikle samarbeidet mellom 
kommunen og det frivillige kulturlivet i kommunen vår. 
 
Kommunen har etablert en målrettet sosial profil på brukerbetaling ved å 
disponere ca. 100 friplasser, hvor elever som lever i familier med vedvarende 
lav inntekt (lavere enn 5 G), fritas for brukerbetaling. Det vil bli løpende vurdert 
en opptrapping av ordningen i tråd med levekårs- og befolkningsutvikling i 
kommunen.  
 
Denne saken belyser dagens situasjon i kulturskolen og fremlegger alternativer 
for å nå flere barn og unge. Saken utreder videre hvilke muligheter kommunen 
har for å redusere priser og øke plasser. Det er ikke mulig å gjøre dette innenfor 
dagens økonomiske eller fysiske rammer, da kulturskolen allerede driver svært 
effektivt. Kulturskolen har også høy utnyttelse av eksisterende lokaler. Det er 
imidlertid mulig å forsøke alternative løsninger for å imøtekomme behovet for 
økt deltakelse, som å øke antall friplasser, og/eller å forsterke samarbeidet med 
oppvekstsektoren. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
I sak 77/23 Kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2024-27, 
verbalforslag 8, vedtok kommunestyret at kommunedirektøren skulle utrede hvordan 
det kan opprettes flere plasser i kulturskolen, samt reduseres på dagens prisnivå. 
Strategiene i flere temaplaner vektlegger viktigheten av å styrke inkludering, 
deltakelse og opplevelse av å høre til i fellesskapet. Dette gjelder temaplanene 
«Mestre hele livet – psykisk helse og rus», «Temaplan for medborgerskap», og «Å 
høre til - temaplan for oppvekst». Flere opplever nå en utfordrende privatøkonomi, 
som har aktualisert utfordringen. 

Andre nylige saker som er relevante i denne sammenheng er:  
Sak 30/22 Prisstruktur og prisnivå i kulturskolen.  
Sak 54/21 Ny samarbeidsmodell mellom skolekorps, barne- og ungdomsorkester og 
kulturskolen, som vedtok lavere pris for elever som får undervisning i korps og 
kulturskole.  
Sak 26/23 Kulturskolen - lokalisering. Nytt formålsbygg ble vedtatt lokalisert i Asker 
sentrum, i tilknytning til Askerveien 17-19 og Rådhusparken. 

 
3. Saksopplysninger 
Elever ved kulturskolen betaler en egenandel for tildelt plass. Kulturskolens priser 
bestemmes av kommunestyret, og justeres årlig med virkning fra 1. januar hvert år. 
Prisene for kulturskolen er noe differensiert ut fra hva slags type undervisningstilbud 
det er snakk om. I 2024 ligger den ordinære årsavgiften på 6020,- i året.  Prisen har 

https://asker.digdem.no/file/clpwpqilse6q10p2i8qs77da5
https://www.asker.kommune.no/politikk/politiske-moter-og-dokumenter/?pid=clajo5iyc08ck170t7syc1xve&v=l#result
https://asker.digdem.no/file/clak4xbxw0duy1jzubzk3bxcf
https://www.asker.kommune.no/politikk/politiske-moter-og-dokumenter/?pid=clhysud5vpzxs0q1ba1z99aic&v=l#result
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økt jevnt (se diagram i vedlegg 3), og den nåværende årsavgiften er den høyeste 
blant kulturskolene i Norge. Asker kulturskole har en egenfinansiering på ca. 27% 
gjennom elevbetalinger og interne salg. Vanlig i Norge er ca. 20 %. 

Kulturskolen har ca. 100 ansatte (90% av disse i deltidsstillinger) og har undervisning 
på 25 ulike steder i kommunen.  

Asker Kulturskole har for øyeblikket 2200 elever. Dette er en dekningsgrad på ca. 
11% av kommunens barn og unge i alder 6-15 år. Dekningsgraden har tidligere år 
vært høyere enn snittet for Kostragruppe 12, men er nå like under snittet, som er 
11,2 %. Dette skyldes befolkningsøkning uten tilsvarende utbygging av plassene i 
kulturskolen. Dekningsgraden er høyere enn Bærum og Lillestrøm, men lavere enn 
sammenlignbare storbyer som Stavanger, Trondheim, Drammen og Tromsø. 
Storbyene har også lavere dekningsgrad enn mange mindre kommuner, delvis på 
grunn av private alternativer innen dans og teater. I Asker er dette en del av 
kulturskolens tilbud i større grad. Kostra viser også at driftsutgiftene per elev er 
lavere i Asker enn snittet for Kostragruppe 12, og lavere enn Bærum og Lillestrøm, 
samt storbyer som Tromsø, Trondheim og Bergen. Undervisningstilbudet i 
kulturskolen dekker alle fag i henhold til kulturskolenes rammeplan: Dans, teater, 
visuelle kunstfag og musikk. Asker kulturskole driver med større bredde og flere 
undervisningssteder enn sammenlignbare kommuner, til en til dels betydelig lavere 
kostnad.  

Samtidig er 866 elever på venteliste til plass i kulturskolen (GSI 2023). Oversikten 
over ventelistene (se vedlegg 2) viser at ventelistene er størst i Asker sentrum/Asker 
nord. I Sætre/Tofte er det ingen eller korte ventelister. I Slemmestad og i Spikkestad 
er det ventelister på enkelte fag.  
 
I tillegg til den tradisjonelle ukentlige undervisningen, treffer kulturskolen alle 
kommunens barn i barnehagene og grunnskolen gjennom Den kulturelle 
skolesekken og Den kulturelle barnehagesekken. Kulturskolen leverer tjenester til 
mange andre virksomheter i kommunen på tvers av tjenesteområdene (velferd, 
oppvekst, medborgerskap) og til frivilligheten (korps, orkester og demensforening). 
Se diagram over fordelingen av kulturskolens budsjett i vedlegg 3. Dette er i tråd 
med nasjonale føringer og god praksis som et kommunalt kompetansesenter innen 
kunst- og kulturfagene. 
 
Fra 2022 fikk Asker kulturskole 100 friplasser med en ekstra bevilgning i 
handlingsprogrammet på 500.000 kr. For skoleåret 2023/2024 er alle plassene fylt 
opp, og det er nå venteliste. For å få en friplass, må familiens samlede inntekt være 
lavere enn 5G. Disse plassene utgjør 5% av elevtallet og 1% av budsjettet. Grunnet 
indeksregulering av kulturskolens priser har kulturskolen per 2024 en 
underfinansiering på ca. 100 000,- på friplassene. Det vil øke i tiden fremover 
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dersom antallet friplasser skal beholdes og prisnivået reguleres årlig, uten at 
rammene for kulturskolens drift økes tilsvarende. I tillegg til friplassene har 
kulturskolen 40 gratisplasser i et teatertilbud på Borgen som et prøveprosjekt. Dette 
prosjektet skal evalueres internt, og målrettede tiltak for ulike målgrupper i tilknytning 
til porteføljen Ungt Utenforskap 0-30 skal ses på i fellesskap i området 
medborgerskap. Oppdrag i porteføljen er å finne løsninger for å styrke inkludering, 
deltakelse og opplevelse av tilhørighet i fellesskapet. I forbindelse med omstilling ser 
kommunen på bedre sammenhenger mellom virksomhetene i området og ulike tilbud 
til målgruppen. 
 
Kulturskolen har også rabatter for enkelte grupper, slik som søskenmoderasjon (se 
vedlegg 3). 
 
Familiens privatøkonomi kan se ut til å påvirke barn og unges deltakelse i 
organiserte aktiviteter. I kulturskolens brukerundersøkelse for 2023 svarer 30 % av 
respondentene at de vurderer om barnet kan fortsette i kulturskolen pga. prisnivået. 

I det følgende vil kommunedirektøren oppsummere hva det vil kreve å øke antall 
elevplasser eller redusere priser i kulturskolen. For en fullstendig oversikt over 
alternativer, se vedlegg 1.  

Økning i elevplasser i kulturskolen 
Mulige alternativer for å øke elevplasser i kulturskolen:  
 

1) Å øke antallet elevplasser på populære fag som piano og gitar i Asker 
sentrum/nord og visuell kunst flere steder i kommunen. Netto kostnad for ca. 
200 elever: kr 2.000.000. 

2) Etablere flere gruppetilbud eller etablere nye gruppetilbud. Et 50 % 
lærerårsverk kan nå mellom 25 og 100 elever, avhengig av type fag, nivå, 
tilbud og romkapasitet. Dette har en anslått nettokostnad på ca. kr 350.000 
per gruppe i lønnskostnader. I tillegg kommer evt. andre driftskostnader. Det 
er utfordringer knyttet til tilgang til egnede og store nok lokaler for å kunne øke 
kapasiteten slik.  

3) Etablere en ordning som bygger på det etablerte samarbeidet mellom 
kulturskole og oppvekstsektoren der kulturskolen vil nå flere barn og unge 
gjennom aktivitets- og kompetansepakker. Vil henge sammen med 
fagfornyelsen og rammeplanen til SFO. Tiltak kan være kultur-SFO, 
kulturdager i skolen, og deling eller salg av lærerressurser. Kostnad for en slik 
ordning kommer an på kommunens ambisjonsnivå og kan beløpe seg fra en 
sum på 400.000 til 2.000.000. Her kan kulturskolen potensielt gi tilbud til alle 
barn i SFO i eksempelvis 3.-4. klasse på egen skole i SFO-tiden. 
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Prisnivå - hva koster det å redusere elevprisen?  
Nedenfor er flere alternativer til hvordan det går an å redusere prisnivå. Det er mulig 
å kombinere flere alternativ.  

Kostnadsgrep Utregningsgrunnlag Sum Konsekvens 
Alternativ 1: 
Redusere pris på 
ordinær plass med kr 
1020 per elev. Ny pris 
kr 5000.  

Kr 1020 x 1500 
elever  

(differensierte priser) 

Kr 
1.530.000,- 

Behov for 
tilsvarende økt 
ramme 

Alternativ 2:  
Minstemål på 5% av 
kulturskolens elevtall 
øremerket friplasser 
innføres. 

Kr 6020 x 100 
friplasser per 2024 = 
602 000,- 
 

Kr 100.000,- 

 

Behov for årlig 
rammeøkning 
tilsvarende 
prisøkning x antall 
friplasser.  

Alternativ 3:  

Fryse pris for 
elevplass i minimum 2 
år.  

2200 elever x 500 kr 
årlig x 2 år  

Kr 
2.200.000,- 
over 2 år 

(estimat) 

Prisene vil ikke 
følge 
indeksreguleringen 

 
Til sammen vil disse tiltakene beløpe seg til 2,7 millioner for 2025 og 1,2 millioner for 
2026 i tillegg til årlig rammeøkning til friplassordningen på ca. 100 000,- i året. 
 

4. Kommunedirektørens vurdering 
Kunst og kulturaktiviteter beriker livene våre, fremmer kreativitet og styrker 
fellesskapet. Økt tilgang til kunst og kulturaktiviteter gjennom kulturskolen bidrar til å 
oppfylle kommunens mål. Ved å tilby friplasser og/eller reduserte priser, kan 
kulturskolen bidra til å bekjempe sosial ulikhet og fremme inkludering. Dette 
samsvarer med Askers målsetninger om å styrke deltakelse og opplevelse av 
tilhørighet i fellesskapet. En senkning av prisnivået vil kunne bidra til at flere barn og 
unge kan delta i aktivitet og opplæring i kulturskolen, og at terskelen for å delta 
senkes. Imidlertid kan ikke kulturskolens priser reduseres uten samtidig å innskrenke 
undervisningstilbudet eller øke kulturskolens økonomiske rammer. Nye målrettede 
tilbud og samarbeid på tvers kan i tillegg nå nye elevgrupper. 
 
Å øke kapasiteten i kulturskolen forutsetter ikke bare økte driftsmidler til 
undervisning, men også tilgang på flere undervisningslokaler. Etter at kulturskolen 
har lagt om til utstrakt bruk av gruppeundervisning er det i liten grad ledig kapasitet i 
egnede lokaler. Kulturskolen er i stor grad derfor avhengig av realiseringen av 
planlagt formålsbygg i Asker sentrum for å kunne utvide antall elevplasser. Det er 
også nord i Asker befolkningsprognosene tilsier at veksten i behovet for plasser vil 
være størst (se vedlegg 4). Etablering av nye kulturskolelokaler i Slemmestad vil i 
stor grad kun ivareta dagens kapasitet. Dagens undervisningslokaler er for det meste 
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utilstrekkelige i størrelse og egnethet, og det er fortsatt behov for bedre fasiliteter 
med nødvendig utstyr, selv om situasjonen til en viss grad har blitt bedret på 
Risenga, Østre Asker gård og i Sætre. Lærernes arbeidsmiljø og læreres og elevers 
HMS må ivaretas. Å flytte to musikkbinger fra Hvalstad skole og Arnestad skole til 
kulturskolens arealer på Østre Asker Gård og foreta en romjustering i Hovedhuset, 
kan være en midlertidig løsning før eget formålsbygg er på plass i Asker sentrum. 
Det vil gi undervisningstilbud for noen flere små grupper i musikkfag, samt gi 
mulighet for undervisning i egnede lokaler og faglig fellesskap for lærere som i dag 
underviser i lite egnede lokaler eller alene ved skoler. Flyttingen av musikkbingene 
beløper seg til en investeringskostnad på ca. 2 millioner kroner og vurderes 
gjennomført i 2024. Økt bruk av gruppeundervisning i musikk er meldt inn som et 
tiltak for omstilling i kulturskolen, men er nå vanskelig å gjennomføre i Asker sentrum 
grunnet manglende tilgang til egnede undervisningsrom. 
 
Kulturskolen er for øvrig i gang med flere omstillingstiltak: Nedskalering av 
kulturskolens administrasjon og en nedgang i undervisningskapasitet i forbindelse 
med naturlig avgang, samt et nybrottsarbeid der det nå tilbys gruppeundervisning i 
musikkfag som tradisjonelt har vært en-til-en undervisning. Gruppekapasiteten 
generelt er økt og enkelte timestrukturer endret. Flere grep er allerede tatt for å øke 
kapasiteten ved gruppeundervisning i musikkfag, med maksimalt antall elever på 
gruppene i fag som kunst og dans, samt differensiering av undervisningslengde. Det 
er ikke mulig å øke kapasiteten mer innenfor dagens ramme, utover det som er 
beskrevet over. Det er begrensede muligheter for å øke gruppestørrelsene 
ytterligere, både på grunn av fysiske rammer og pedagogiske hensyn. 

Ingen av de foreslåtte alternativene kan gjennomføres innenfor dagens 
budsjettrammer. Kulturskolens lærere er allerede fullt ut belastet med undervisning, 
og nye tilbud vil måtte komme i tillegg.  

Kommunedirektøren mener imidlertid at en økning i antall friplasser kan være en god 
måte å sikre at flere kan bruke tilbudet, samt at utvidet samarbeid med 
oppveksttjenestene kan sikre at flere elever kommer i kontakt med kulturskolens 
tilbud. 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Vedlegg 1 - Utredning med alternativer 
Vedlegg 2 Elevtall og venteliste i kulturskolen 
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Vedlegg 3 Priser og opptak i kulturskolen 
Vedlegg 4 Befolkningsutvikling 
Vedlegg 5 Lover og føringer om kulturskole 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/06659 Frøydis Rui-Rahman 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 14/24 
  

Prisnivå og elevplasser i kulturskolen 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 25.04.2024 sak 14/24 

Behandling 

Virksomhetsleder Frøydis Rui-Rahman innledet til saken og besvarte spørsmål 
(presentasjon). 

Mona Kristin Nordli (R) fremmet følgende forslag til alternativt punkt 1: 

• Kommunedirektøren bes vurdere å etablere og finansiere et minstemål på 6% 
friplasser i kulturskolen i forbindelse med behandling av 
handlingsprogrammet. 

Oddvar Igland (Sp) fremmet følgende forslag til nye vedtakspunkt 2 og 3: 

• Kommunedirektøren bes vurdere å ikke indeksregulere prisene i kulturskolen i 
2025 og 2026. 

• Kommunedirektøren bes vurdere å tilføre kulturskolen økte midler fra og med 
2025 for å prøve ut nye modeller for samarbeid mellom kulturskolen og 
grunnskolene (alternativ 3 i vedlegg 1). 

 

Ronnie M.A.G. Larsen (A) fremmet følgende forslag om oversendelse:  

• Utvikle digital undervisning [i kulturskolen] med tanke på ventelister for enkelte 
grupper. 
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Nordlis endringsforslag fikk 3 stemmer (A, Sp, R), og falt.  

Iglands tilleggsforslag fikk begge 3 stemmer (A, Sp, R), og falt. 

Larsens forslag ble enstemmig vedtatt oversendt, uten realitetsbehandling.  

 

Innstillingen i 2 punkter ble deretter enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1.  Kommunedirektøren bes vurdere å etablere og finansiere et minstemål på 5% 
friplasser i kulturskolen i forbindelse med behandling av handlingsprogrammet.  

2. Saken tas til orientering. 
 

 

 



Vedlegg 1: Utredning av alternativer 

Mulige alternativer for å øke elevplasser i kulturskolen 

Forslag til satsninger Potensial, utfordringer og konsekvenser Estimert 
kostnad 

Alternativ 1:  
Øke antall elevplasser på fag 
som har lange ventelister: For 
eksempel piano og gitar  
 
Område: Asker sentrum/nord 

Forutsetter finansiering av lærerstillinger for å 
kunne at inn flere elever.  
Det er utfordrende med tilgang til egnede 
lokaler.  
2 MNOK vil gi mulighet for å ta inn ca. 180 
elever på gitar eller piano.  

Kr 
2.000.000,-  

Alternativ 2a:  
Etablere flere gruppetilbud:  
Små grupper (band/samspill)  
 

En begrenset økning i tilbud for små grupper 
kan la seg gjennomføre ved å flytte 
musikkbingene til kulturskolen på Østre Asker 
Gård. Mer gruppeundervisning i musikk 
forutsetter tilgang til egnede lokaler. 

Kr 
500.000,- 
og 
oppover 

Alternativ 2b:  
Etablere flere store grupper 
(dans, teater, visuell kunst).  
 
Visuell kunst har lange 
ventelister, gjelder primært 
Asker sentrumsområde. 
 

Potensialet for å opprette flere gruppetilbud, og 
behovet for flere elevplasser, er generelt størst 
sentralt i Asker hvor det er flere hundre barn på 
ventelister. 
Forutsetter tilgang til egnede lokaler. 
Kapasiteten i danselokalene på Erteløkka, på 
Risenga ungdomsskole og kulturaktivitetssenter 
og på Østre Asker gård er sprengt.  
Kulturskolen har ingen egne lokaler for 
undervisning i visuell utenom i Slemmestad. 
Undervisning foregår på skolene og i 
kulturbanken i Sætre. 

Kr 
500.000,- 
og 
oppover 

Alternativ 3:  
Samarbeid med oppvekst  
Kulturskolen og oppvekst 
utreder samarbeid, men 
samarbeid må finansieres.  
 
Formål: Kulturskolen for alle, 
tilgjengelighet til kulturaktivitet 
og kulturopplæring for alle barn 
i grunnskolen, faglig gevinst for 
elevene og gevinst for elevenes 
læringsmiljø, motivasjon og 
trivsel. Kompetanseutveksling 
mellom grunnskole og 
kulturskole. 

- Faste «Kultur-SFO pakker» som SFO kan velge 
for bestemte perioder av året. 
 
- Kultur/kulturpakker/kulturdag i skolen (1.-7 
trinn) gjennom kor, forestillinger eller andre 
fag.   
Vurdere å prøve ut småskala modell fra 
Trondheim kommune hvor dette er en utbredt 
ordning med svært gode erfaringer.  
 
Forutsetter ca 40 % lærerressurs fra 
kulturskolen per skole i en slik ordning. 

Kr 
400.000,- – 
2.000.000,- 
avhengig 
av omfang.  
 
Oppvekst 
kan 
tentativt 
sette av kr 
400.000 
fra kultur-
SFO til 
dette. 
 

Alternativ 4:  
Samarbeid med kulturliv 
(ungdomsklubber), bibliotek og 
innbyggertorg. Formål: å nå 
elevene kulturskolen ikke når i 
dag.  
Etablere «lavterskeltilbud» av 
høy kvalitet.  

Pågående pilotprosjekt: Kulturskolelærere 
samarbeider med ungdomsklubb for å kunne 
veilede og undervise en fast ettermiddag/kveld i 
uken.  
 
Potensial i å videreutvikle til flere 
ungdomsklubber og andre fora.  

Kr 
120 000,- 
og 
oppover. 



Forslag til satsninger Potensial, utfordringer og konsekvenser Estimert 
kostnad 

Alternativ 5:  
Etablere flere kortere kurs, for 
eksempel som tverrfaglige 
tilbud eller en workshop-modell 
lik Oslo sin (helgebasert) 

Gir mindre forutsigbar inntjening for 
kulturskolen. Lærerstilling må finansieres. En 50 
% stilling kan innebære at kulturskolen kan gi 
tilbud til anslagsvis 100 barn avhengig av 
gruppestørrelser, fagtilbud og lengde på kurs. 

Kr 
500.000,- 
og 
oppover 

Alternativ 6:  
Etablere nye målrettede 
fagtilbud, som for eksempel 
spillutvikling, utvikling av 
brettspill, digital tegning, film, 
kulturelt entrepenørskap, 
skapende skriving og sirkus. 

Høy kostnad fordi det krever finansiering av 
stillinger og innkjøp av utstyr. Forutsetter 
tilgang til egnede lokaler. I Lier har de suksess 
med sirkusundervisning i Kulturhusets lokaler. 
Målrettingen kan være å nå de elevene som i 
dag ikke går i kulturskolen. 
 
Mulig å søke tilskudd for etablering. 

Kr 
500.000,- 
og 
oppover 
 

 
Forklaring til tabell: Grønne alternativer er lettere å oppnå, gule alternativ trenger tiltak/større økonomiske 
grep for å kunne gjennomføres, oransje alternativer er dyre og/eller trenger egnede lokaler. 
 



Vedlegg 3 Elevfordeling og ventelister i Asker kulturskole 

 
Kilde: Grunnskolenes informasjonssystem (GSI) 2023, og kulturskolens administrasjonssystem 
SpeedAdmin. 

Fagtype Elevtall Venteliste, 
GSI 2023 

Hvor er ventelisten størst - geografisk og på fag 

Musikk 1 159 636 Piano: 340 på venteliste, hvorav 210 i Asker 
sentrum/Asker nord, 35 i Slemmestad, 30 i Heggedal, 18 
i Spikkestad. 
Gitar: 85 på venteliste, hvorav 50 i Asker sentrum/Asker 
nord. 
Sang: 60 på venteliste, hvorav 40 i Asker sentrum 
Fiolin: 30 på venteliste, hvorav 15 i Asker sentrum 
Slagverk: 35 på venteliste, hvorav 20 i Asker sentrum 
Tilrettelagt musikkopplæring: 5 elever, Asker sentrum 

Visuell kunst 167 124 144 på venteliste, hvorav 87 i Asker sentrum/Asker 
nord, 30 i Slemmestad, 18 i Spikkestad og 9 i 
Sætre/Tofte.  
 
Ventelistene har økt siden GSI-rapportering okt 2023, 
derfor avvik mellom GSI-tallet 124 elever og 144 elever 
som det her vises til. 

Dans 699 19 Asker sentrum 
Teater 190 87 64 i Asker sentrum/Asker nord, 23 i Slemmestad 
Totalt 2 215 866  

 

 
 

Av diagrammet synes det når Asker kommune tok over Asker dans og ballett og når Korpsavtalen 
kom på plass. Pandemien synes også til en viss grad i diagrammet. 



Vedlegg 2 Priser, opptak og venteliste i kulturskolen 
 

Prisstruktur i Asker kulturskole 
Elever i kulturskolen betaler en egenandel for tildelt plass. Kommunestyret vedtar kulturskolens 
priser årlig med virkning fra 1. januar hvert år. Kulturskolen fakturerer elevavgift og instrumentleie 
to ganger i året. Økonomimodellen for virksomheten baserer seg på en dekning på ca. 30% av 
budsjettet i egenandeler og inntjening ved salg av tjenester. Dette er ca. 10% høyere enn det som er 
vanlig for norske kommuner. 

Elevplass  Helårspris Semester
pris 

Vanlig elevplass 6 020 3 010 
Korps 4 564 2 282 
Introgrupper i musikk 4 570 2 285 
Breddegrupper og ensembler (musikk- og teaterlek, band, samspill, kor) 3 310 1 655 
Instrumentleie (f.eks. fiolin, bratsj, kontrabass o.l.) 1 200 600 
   
Dirigentressurs pr. skolekorps/orkester: 20 % dirigent-ressurs gratis* 0 0 
Dirigent korps/orkester per årstime (faktureres halvårlig per årstime)* 32 620 16 310 
Teater BITS (for skolene i Borgensonen) 0 0 
   
DANS   
Dans 45 minutter 5 364 2682 
Dans 60 minutter 5 760 2 880 
Dans 75/90 minutter 6 364 3 182 
Dans lørdag 45 minutter (kortere semester) 3 870 1 935 
Dans lørdag 60 minutter (kortere semester) 4 110 2 055 
Dans lørdag 75/90 minutter (kortere semester) 4 590 2 295 
Dans Tofte og Folkestad 4 090 2 045 
Makspris per elev dans 13 184 6 592 
Privattime dans á 60 minutter  800  
Privattime dans á 30 minutter 400  

 
Rabatter 
Asker kulturskole yter 25% søskenmoderasjon. Dans har egne rabatter da elevene på dans ofte går 
på flere danseklasser ukentlig. Maxpris på dans er kr 13.184,- for inneværende skoleår. Dette er også 
høyere enn i andre kulturskoler. 

I Sak 54/21 ble det vedtatt redusert pris for kulturskolelever som kommer fra skolekorpsene. De 
fleste korpsmedlemmer i Asker kommune får instrumentundervisning i kulturskolen, og samspill i 
korpset. Korpsmedlemmer betaler medlemsavgift til korpset i tillegg til at de betaler for elevplass i 
kulturskolen. Totalt koster det kr 8.000 – 9.000 for en familie årlig å ha ett barn i korps og 
kulturskole. 

Opptak og ventelister 
Søkerlisten i kulturskolen er organisert som en venteliste der det er kriterier for inntak gitt i 



kulturskolens reglement. Det er i prinsippet løpende inntak i kulturskolen slik at elevplassene til 
enhver tid fylles opp, men hovedopptakene er i juni/august og desember/januar. 

Prisutvikling i Asker kulturskole 

 
Kilde: Kulturskolen.  

 

Elevavgift i andre sammenlignbare kulturskoler 

 
Kilde: GSI-data fra Utdanningsdirektoratet.  

 
  

2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024
% økning fra 2015 8% 11% 21% 24% 28% 32% 35% 40% 46%
Kr  4,120  4,450  4,575  4,980  5,110  5,280  5,420  5,560  5,770  6,020 
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Vedlegg 4 Befolkningsutvikling i Asker 
 
Befolkningsprognosene viser fem områder med betydelig økning i antall barn fram mot 2049;  
 

• Holmen ca 800 
• Sentrum ca 1000 
• Dikemark ca 900 
• Slemmestad ca 1000 
• Sætre ca 1000 

 

 

 

Framskrevet antall 
barn 0-19 år 2025 2030 2035 2040 2045 2049 
Nesøya            1 207             1 172             1 168             1 185             1 200             1 206  
Holmen            3 709             3 894             4 100             4 372             4 462             4 502  
Sentrum            7 661             7 704             8 024             8 272             8 436             8 650  
Vollen            1 439             1 595             1 650             1 705             1 763             1 840  
Heggedal            1 665             1 687             1 694             1 734             1 732             1 728  
Dikemark            1 137             1 176             1 453             1 652             1 908             2 009  
Slemmestad            2 265             2 377             2 558             2 881             3 172             3 274  
Røyken            1 432             1 590             1 731             1 862             1 958             1 929  
Spikkestad            1 172             1 285             1 354             1 401             1 484             1 496  
Sætre            1 960             2 100             2 278             2 453             2 749             2 911  
Tofte                810                931             1 037             1 132             1 171             1 149  
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Kulturskolen i lovverk og nasjonal rammeplan: 

• Lovpålagt skoleslag gjennom opplæringsloven § 13-6. Ny opplæringslov kommer i august 2024. 
• Norsk kulturskoleråd har gitt en nasjonal rammeplan for kulturskoler, kalt «Mangfold og 

fordypning» (2016). Denne har ikke bindende virkning, men Asker kommune har valgt å legge 
denne til grunn for drift og utvikling av kulturskolen, slik:  

o Vedtak i Asker kommunestyre (2017) om at nasjonal rammeplan legges til grunn for 
drift og videre utvikling av kulturskolen. Planen danner også grunnlag for lærernes 
pedagogiske arbeid og for samhandlingen med brukerne, skoleverket og kulturlivet. 

o Strategi i temaplan kultur: utvikle og styrke kulturskolens opplæringstilbud og rolle 
som kompetansesenter i tråd med visjonen Kulturskole for alle og nasjonal 
rammeplan for kulturskolene 

• Stortingsmelding fra Kunnskapsdepartementet (2019) gir føringer for kultur i skole og barnehage: 
«Skaperglede, engasjement og utforskertrang – Praktisk og estetisk innhold i barnehage, skole og 
lærerutdanning» 

• FNs barnekonvensjon artikkel 31: Barns rettigheter til å delta i og ha tilgang til kulturaktiviteter 
• St. mld 18 (2020-2021) «Oppleve, skape, dele» - visjon om «Kulturskole for alle» vedtatt 

nasjonalt som en føring for kulturskolepolitikken.  
 

«Kulturskole for alle» legger føringer for:  

1. Antallet friplasser (minstemål på antall friplasser) 
2. Prisnivået og moderasjonsmodellene 
3. Utviklingen av nye tilbud 
4. Sammenhengen mellom kulturskolens breddeprogram og andre virksomheters åpne gratistilbud 
5. Ventelisten 
6. Nærhet til innbyggerne 
7. Målgruppe i forhold til alder, bakgrunn og funksjonsnivå 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/02262-2 Hilde Schjelderup Leirmo 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 
 

 
Handlingsprogram 2025-2028 – innspill og prioriteringer fra 
hovedutvalg for medborgerskap 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Med utgangspunkt i de tre samfunnsflokene og innsatsområdene og strategiene 

i de vedtatte temaplanene, fremmer hovedutvalg for medborgerskap følgende 
innspill til prioriterte satsinger i Handlingsprogram 2025-2028: 
 

•  
•  
•  

 
2. 
 

 
Utvalgets innspill og prioriteringer vurderes i forbindelse med 
kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2025-
2028. 

 

1. Sammendrag 
Som det fremgår av det politiske årshjulet for 2024, gjennomføres det dialogmøter 
mellom hovedutvalgene og paraplyorganisasjonene i mars hvert år. Hensikten er å 
tilrettelegge for dialog mellom de folkevalgte og organisasjonene knyttet til 
videreutvikling av tjenestene. Deretter får hovedutvalgene i april mulighet til å gi sine 
innspill til kommunedirektørens videre arbeid med handlingsprogrammet. 
Kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2025-2028 legges frem i 
september. Kommunestyret fatter sitt endelige vedtak i desember.  
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Kommunedirektøren anbefaler at hovedutvalgets drøftinger i hovedsak tar 
utgangspunkt i de vedtatte temaplanene som definerer politiske innsatsområder, 
retningsvalg og prioriteringer for samfunns- og tjenesteutviklingen i årene fremover. 
Totalt 15 temaplaner er så langt vedtatt av kommunestyret og under implementering, 
mens ytterligere to temaplaner blir vedtatt i løpet av 2024. Videre anbefaler 
kommunedirektøren at hovedutvalgets drøftinger tar utgangspunkt i de tre 
samfunnsflokene ungt utenforskap, demografiutfordringer og klima og natur. 
 
Det er også viktig å lytte til innspill fra innbyggerne, både gjennom dialogmøter og 
undersøkelser som har vært gjennomført i løpet av året. Referat fra dialogmøtene 
følger som vedlegg til saken.  
 
Kommunedirektøren vil i forbindelse med behandling av saken redegjøre for 
status og mulige prioriteringer fra temaplaner, samt presentere resultatet for 
eventuelle brukerundersøkelser som har vært gjennomført det siste året. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Det politiske årshjulet for 2024 ble vedtatt av kommunestyret i desember 2023 (sak 
78/23). Saken beskriver de sentrale plan- og styringsprosessene gjennom året, med 
fokus på de politiske prosessene knyttet til arbeidet med Handlingsprogram 2025-
2028.  
 
Hensikten med denne saken er at hovedutvalget så tidlig som mulig i prosessen skal 
få mulighet til å gi sine innspill og prioriteringer til kommunedirektørens videre arbeid 
med forslag til Handlingsprogram 2025-2028. 
 
 
3. Saksopplysninger 
Kommunestyret har vedtatt en rekke temaplaner som definerer politiske 
innsatsområder, retningsvalg og prioriteringer for samfunns- og tjenesteutviklingen i 
årene fremover. Arbeidet med å iverksette og følge opp disse blir viktig for å sikre 
bærekraftige velferdstjenester i fremtiden. Temaplanene bygger på målene og 
satsingsområdene i kommuneplanens samfunnsdel.  
 
Flere av temaplanene inneholder også innsatsområder og strategier for å møte de 
tre store samfunnsflokene ungt utenforskap, demografiutfordringer og klima og natur. 
Temaplanene har normalt et 12-årsperspektiv og mange av dem er tverrsektorielle. 
Det innebærer at det kreves sektorovergripende og langsiktig innsats for å nå 
målene og følge opp de ulike innsatsområdene og strategiene. 
 
De økonomiske rammebetingelsene tilsier at ambisjonene i temaplaner som 
hovedregel må realiseres innenfor eksisterende økonomiske rammer og iverksettes 
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over flere år. Vurderingen av hva som skal prioriteres hvert år skjer blant annet som 
en del av handlingsprogramprosessen.  
 
Asker kommunes oppdaterte planstrategi legger til grunn at det skal utarbeides totalt 
17 temaplaner. Så langt er 15 temaplaner vedtatt av kommunestyret og under 
implementering. De to siste temaplanene sluttbehandles i 2024. Tabellen under viser 
status for arbeidet med de enkelte temaplanene. 
 
Temaplan Ansvarlig utvalg Status 
Arbeidsgiverpolitikk Formannskapet Vedtatt 08.09.20 
Medborgerskap Medborgerskap Vedtatt 13.04.21 
Barnehage- og skolekapasitet Oppvekst Vedtatt 15.06.21 
Fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv Medborgerskap Vedtatt 15.06.21 
Handling mot klimaendringene Samfunnstjenester Vedtatt 15.06.21 
Næring Formannskapet Vedtatt 14.09.21 
Leve hele livet – i et aldersvennlig Asker Velferd Vedtatt 08.03.22 
Vann og vannmiljø Samfunnstjenester Vedtatt 08.03.22 
Kultur Medborgerskap Vedtatt 04.04.22 
Digitalisering og smart bruk av teknologi Formannskapet Vedtatt 15.11.22 
Mestre hele livet – psykisk helse og rus Velferd Vedtatt 31.01.23 
Å høre til – temaplan for oppvekst Oppvekst Vedtatt 09.05.23 
På lik linje – personer med nedsatt 
funksjonsevne 

Velferd Vedtatt 09.05.23 

Naturmangfold Samfunnstjenester Vedtatt 20.06.23 
Eiendom Samfunnstjenester Vedtatt 30.01.24 
Samferdsel og mobilitet Formannskapet Vedtas 2. kvartal 

2024 
Bærekraftig boligutvikling Formannskapet Vedtas 2. kvartal 

2024 
 
Samfunnsfloker som krever tverrsektoriell innsats 
 
Samfunnet står overfor en rekke store og komplekse utfordringer i årene fremover.  
Noen utfordringer er større og mer krevende enn andre. Samfunnsfloker (wicked 
problems) er en fellesbetegnelse på store og komplekse samfunnsutfordringer der 
årsakssammenhengene ofte er sammensatte og løsningene ukjente. For å møte 
samfunnsfloker, må vi ofte tenke nytt, samarbeide og samhandle på nye måter på 
tvers av sektorer og forvaltningsnivåer, og bygge en felles kultur for læring og 
erfaringsdeling.  
 
De tre samfunnsflokene ungt utenforskap, demografiutfordringer og klima og natur vil 
kreve særlig prioritering og tverrsektoriell innsats i Asker kommune i årene fremover. 
Nedenfor følger en kort beskrivelse av de tre samfunnsflokene og hvordan de 
relaterer seg til Asker kommunes temaplaner.  
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Ungt utenforskap 
 
Utenforskap innebærer at enkeltmennesker eller grupper av mennesker står utenfor 
samfunnet. Det kan for eksempel være at de ikke deltar i utdanning eller arbeidsliv, 
eller at de mangler språklig eller kulturell tilknytning til samfunnet. Utenforskap kan 
ramme alle aldersgrupper. Ungt utenforskap handler om den økende andelen barn 
og unge som opplever å ikke høre til i et fellesskap, og som over tid faller ut av 
utdanning eller arbeid.  
 
Asker kommunes innsatsområder og strategier knyttet til ungt utenforskap er særlig 
forankret i følgende temaplaner:  
 
• Å høre til – temaplan for oppvekst 
• På lik linje – personer med nedsatt funksjonsevne 
• Medborgerskap 
• Fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv 
• Kultur 
• Mestre hele livet – psykisk helse og rus 
 
Demografiutfordringer 
 
Samfunnet får stadig flere eldre, samtidig som vi har lavere fødselskull og færre i 
yrkesaktiv alder. Mange lever lengre og friskere liv, men flere vil også ha behov for 
helse- og omsorgstjenester. Økningen i antall eldre med behov for helse- og 
omsorgstjenester medfører utfordringer for kommunene, samtidig som det blir mer 
krevende å rekruttere kvalifisert arbeidskraft. Den demografiske utviklingen krever at 
vi jobber sammen på nye måter for å utvikle nye løsninger og et mer aldersvennlig 
samfunn.  
 
Asker kommunes innsatsområder og strategier for å møte demografiutfordringene er 
særlig forankret i følgende temaplaner:  
 
• Leve hele livet – i et aldersvennlig Asker 
• Medborgerskap 
• Fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv 
• Kultur 
• Bærekraftig boligutvikling 
• Samferdsel og mobilitet 
• Arbeidsgiverpolitikk 
• Digitalisering og smart bruk av teknologi 
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Klima og natur 
 
Klimaendringer og tap av natur er en av de største utfordringene samfunnet står 
overfor. Det er en nasjonal målsetting at Norge skal være et lavutslippssamfunn 
innen 2050. Asker kommune har som mål å redusere klimagassutslippene med 67 
prosent innen 2030 gjennom å føre en offensiv klimapolitikk. Det er også en global, 
nasjonal og lokal målsetting å ivareta miljøet og naturmangfoldet. Naturen skal 
forvaltes slik at planter og dyr sikres i levedyktige bestander, og at variasjonen av 
naturtyper og landskap opprettholdes.  
 
Asker kommunes innsatsområder og strategier knyttet til klima og natur er særlig 
forankret i følgende temaplaner:  
 
• Handling mot klimaendringene 
• Naturmangfold  
• Vann og vannmiljø 
• Samferdsel og mobilitet 
• Eiendom 
• Næring 
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren inviterer hovedutvalget til å komme med innspill til prioriteringer 
i neste handlingsprogramperiode. Hovedutvalgets innspill vurderes i 
kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2025-2028.  
 
Kommunedirektøren anbefaler at hovedutvalgets innspill bør ta utgangspunkt i 
innsatsområdene og strategiene i de vedtatte temaplanene og utfordringer relatert til 
de tre samfunnsflokene. Det er også viktig å lytte til innspill fra brukerne, både 
gjennom dialogmøter og brukerundersøkelser som har vært gjennomført i løpet av 
året. Det vises til de enkelte temaplanene for en nærmere oversikt over 
innsatsområder og strategier. Referat fra dialogmøtene følger som vedlegg til saken. 
  
Kommunedirektøren vil i forbindelse med behandling av saken redegjøre for status 
og mulige prioriteringer fra temaplaner, samt presentere resultatet for eventuelle 
brukerundersøkelser som har vært gjennomført det siste året.  
 
En prioritering av noen satsinger kan innebære at noe annet må nedprioriteres. 
Kommunedirektøren minner om at en robust og bærekraftig kommuneøkonomi er 
avgjørende for å kunne opprettholde og videreutvikle tjenestetilbudet til innbyggerne. 
Asker kommune har utfordringer knyttet til høy prisvekst, stigende renter og høy 
lånegjeld, og er sårbar overfor svingninger i finansmarkedet. I tillegg vil kommunen 
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bli påvirket av nytt inntektssystem. Det er derfor viktig å gjøre gode prioriteringer. 
Forslag til nye tiltak må salderes innenfor eksisterende økonomiske rammer.  
 
Handlingsprogram 2024-2027 legger til grunn en omstilling og effektivisering på 210 
mill. kroner innen utgangen av 2027. I 2024 er omstillingskravet på 120 mill. kroner. 
Kommunedirektøren vil i sak om strategiske mål og økonomiske rammer, som 
legges frem for kommunestyret i juni, gi sine anbefalinger om det økonomiske 
opplegget for Handlingsprogram 2025-2028. 
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlagt følger referat fra dialogmøtet mellom hovedutvalg for Medborgerskap og 
paraplyorganisasjonene 11. mars 2024, med paraplyorganisasjonenes 
oppsummeringer av egne innspill. Presentasjoner fra Asker kirkelige fellesråd, Asker 
idrettsråd og Frivillighetsutvalget følger også vedlagt. 

 

Vedlegg:  

Asker idrettsråd - presentasjon på dialogmøte 11.03.2024 
Frivillighetsutvalget - presentasjon på dialogmøte 11.03.2024 
Asker Kirkelige Fellesråd - presentasjon på dialogmøte 11.03.2024 
Innspill fra paraplyorganisasjonene - referat fra dialogmøte 11.03.2024 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02262 Hilde Schjelderup Leirmo 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 15/24 
  

Handlingsprogram 2025-2028 – innspill og prioriteringer fra 
hovedutvalg for medborgerskap 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 25.04.2024 sak 15/24 

Behandling 

Direktør Christer Best Gulbrandsen, virksomhetsleder Synnøve Osmundsen, 
virksomhetsleder Bente Flygind, virksomhetsleder Jan Erik Lindøe, rådgiver 
Ingebjørg Stedje, virksomhetsleder Eirunn Eriksen Gauslaa, virksomhetsleder 
Frøydis Rui-Rahman innledet til saken (presentasjon). 

Bente Stein Mathisen (H) fremmet følgende innspill til prioriterte satsninger på vegne 
av hele utvalget: 

• Vurdere økt tilskudd til Asker kirkelig fellesråd for å dekke de økte 
pensjonskostnadene.   

• Vurdere å endre prismodell fra dagens «seniorlag» til 25 år, slik at lag med 
unge voksne utøvere fra under 18 år og opp til 25 år, kan ha gratis trening i 
kommunale idrettsanlegg. Det bes om en utredning om hvilke økonomiske 
konsekvenser denne endringen vil gi.  

• Vurdere å omdisponere 10 mill. som er avsatt til inventar i nye Slemmestad 
innbyggertorg til oppstart av rehabilitering av Tofte samfunnshus  

• Styrke satsingen på Aktive Lokalsamfunn ved at det inngås en 
partnerskapsavtale mellom idretten og tjenesteområdene oppvekst, velferd og 
medborgerskap.  

• Prioritere barn og unge og sårbare grupper og arbeid mot ungt utenforskap  
• Vurdere å ikke indeksregulere prisene i kulturskolen i 2025 og 2026.  
• Vurdere å tilføre kulturskolen økte midler fra og med 2025 for å prøve ut nye 

modeller for samarbeid mellom kulturskolen og grunnskolene. 
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Bente Stein Mathisen (H) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av H, Frp 
og Sp: 

• Vurdere tilskudd til Aktivitetshus Holmen IF, 10 mill. over 2 år  

Oddvar Igland (Sp) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av Sp: 

• I samarbeid med Asker Idrettsråd og aktuelle idrettslag vurdere hvilke anlegg 
som kan fremskyndes og realiseres gjennom et nært samarbeid mellom 
kommune og idrettslag. 

• Vurdere å sette av midler til detaljregulering av ny kulturskole i Asker sentrum 
(Østre Asker gård og Rådhusparken). 

Oddvar Igland (Sp) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av Sp og A: 

• Gå i dialog med Asker kirkelige fellesråd om hvordan Kirkevakten fra 2025 
kan etableres som en fast ordning slik at en sikrer et langsiktig 
kirkevedlikehold. 

Ronnie M.A.G. Larsen (A) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av A: 

• Kommunen bør kunne fasilitere at innvandrere fra alle land, bør tilpasses et 
aktivt medborgerskap via frivillighetsarbeidet 

Mona Kristin Nordli (R) fremmet innspill til prioriterte satsninger på vegne av R: 

• En vurdering av om grensa for friplass i Kulturskolen skal settes til 6G. 
• Flere ungdomsklubber/ fritidsklubber. 

 

Stein Mathisens innspill, kulepunktene 1-7, ble enstemmig vedtatt. 

Stein Mathisens innspill, kulepunkt 1, ble vedtatt mot 2 stemmer (V, R) 

Iglands innspill, kulepunkt 1, ble vedtatt mot 2 stemmer (V, R) 

Iglands innspill, kulepunkt 2, fikk 3 stemmer (A, R, Sp) og falt.  

Iglands innspill på vegne av Sp og A fikk 3 stemmer (A, R, Sp) og falt. 

Larsens innspill fikk 1 stemme (A) og falt. 

Nordlis innspill, kulepunkt 1, fikk 1 stemme (R) og falt. 

Nordlis innspill, kulepunkt 2, fikk 2 stemmer (R, Sp) og falt.  
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Innstillingen, i to punkter, med de vedtatte innspillene, ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Med utgangspunkt i de tre samfunnsflokene og innsatsområdene og strategiene 
i de vedtatte temaplanene, fremmer hovedutvalg for medborgerskap følgende 
innspill til prioriterte satsinger i Handlingsprogram 2025-2028: 

• Vurdere økt tilskudd til Asker kirkelig fellesråd for å dekke de økte 
pensjonskostnadene.   

• Vurdere å endre prismodell fra dagens «seniorlag» til 25 år, slik at lag 
med unge voksne utøvere fra under 18 år og opp til 25 år, kan ha gratis 
trening i kommunale idrettsanlegg. Det bes om en utredning om hvilke 
økonomiske konsekvenser denne endringen vil gi.  

• Vurdere å omdisponere 10 mill. som er avsatt til inventar i nye 
Slemmestad innbyggertorg til oppstart av rehabilitering av Tofte 
samfunnshus  

• Styrke satsingen på Aktive Lokalsamfunn ved at det inngås en 
partnerskapsavtale mellom idretten og tjenesteområdene oppvekst, 
velferd og medborgerskap.  

• Prioritere barn og unge og sårbare grupper og arbeid mot ungt 
utenforskap  

• Vurdere å ikke indeksregulere prisene i kulturskolen i 2025 og 2026.  
• Vurdere å tilføre kulturskolen økte midler fra og med 2025 for å prøve ut 

nye modeller for samarbeid mellom kulturskolen og grunnskolene. 
• Vurdere tilskudd til Aktivitetshus Holmen IF, 10 mill. over 2 år 
• I samarbeid med Asker Idrettsråd og aktuelle idrettslag vurdere hvilke 

anlegg som kan fremskyndes og realiseres gjennom et nært samarbeid 
mellom kommune og idrettslag. 

 
2. 
 

 
Utvalgets innspill og prioriteringer vurderes i forbindelse med 
kommunedirektørens videre arbeid med forslag til Handlingsprogram 2025-
2028. 

 

 

 



REFERAT FRA DIALOGMØTE OM HANDLINGSPROGRAM 2025-2028 MELLOM 
HOVEDUTVALG MEDBORGERSKAP OG PARAPLYORGANISASJONENE  

Asker kommune 11. mars 2024  

Til stede: 

Hovedutvalg medborgerskap: Bente Anie Stein Mathisen (H), leder, Tobias Waage Bremnes 
(V), nestleder, Per Modig Sletaune (H), Heidi Merete Johansen (H), Oddvar Igland (Sp) 

Kommuneadministrasjonen: Christer Best Gulbrandsen, direktør for medborgerskap, Hilde S. 
Leirmo, rådgiver  

Asker kirkelige fellesråd: John Grimsby, kirkesjef, Åge Rasmussen, leder, Maud Berntsen, 
personalsjef, Else Teige, økonomisjef, og Jørgen Svartvasmo, administrasjonssjef. 

Asker kulturråd: Kristin Helene Engebretsen, leder, og Erik de Mora, daglig leder.  

Asker frivillighetsutvalg: Liv Knatten, Leder, og Rune Haukedal, Norges Speiderforbund, 
Vestmarka krets. 

Asker idrettsråd: Gorm Haugen, leder, Gry Garlie, daglig leder 

 

Kjøreplan: 

• Asker kirkelige fellesråd: 15.45-16.30 
• Asker frivillighetsutvalg: 16.30-17.15 

Pause: 17.15-17.30  

• Asker idrettsråd: 17.30-18.15  
• Asker kulturråd: 18.15-19.00  

 

Paraplyorganisasjonene var bedt om å særlig gi innspill på følgende punkter: 

• En strammere økonomisk situasjon i Asker - rådenes tydelige prioriteringer for HP 2025  

• Hva er viktig for å kunne samarbeide godt om gode tjenester i kommunen. 

 

 

  



 



Frivillighetsutvalget – innspill til HP 2025-2028 – Oppsummert 

Våre prioriteringer er beskrevet i presentasjonen, og kan i stor grad oppsummeres med 
forutsigbarhet og god samhandling med Asker kommune. 

Vi opplever at vi trenger en Plan for Frivillighet, og Frivillighetsutvalget har nå begynt å 
arbeide med «en plan for planen».  

Videre ønsker Frivillighetsutvalget å samarbeide med Asker kommune om å arrangere 
«Frivillighetens dag 05.12.» med «Frivillighetsbørs» 

 

Mvh. Liv Knatten 

Leder av Frivillighetsutvalget 

  



  



 



  



 



Asker idrettsråd
Dialogmøte med utvalg for medborgerskap
Rådhuset 11. mars 2024





«Mens mange er mest opptatt av å si at alle må 
med, er det vi som blir sittende med ansvaret for å 
gjøre det. Når alle som vil, skal kunne få et 
idrettstilbud, er det også noen som må lage disse 
tilbudene, planlegge dem, finansiere dem, 
gjennomføre dem. År ut og år inn. Tidlig og sent. I 
motvind og medvind. I solskinn og snøvær.»

Sitat fra artikkelen «Alle må bidra» er like viktig som at «alle skal med» i Aftenposten 18/8 
2022 av Dag Endal, leder Haugerud IF.



Alle skal med!
Utfordringer i frivilligheten:
• Alle skal med, men «ingen vil bidra».
• Færre frivillige. Korttidsfrivillige. 
• Kostnadene skal være lave.
• Større andel av familier som ikke betaler.
• Krav (spesielt fra ungdom) til trenere/profesjonalitet.
• Systematisk inkluderingsarbeid.

Skal alle med, må ALLE bidra! 
Vi må tilrettelegge for frivillighet –
sammen!



En strammere økonomisk situasjon i Asker - rådenes 
tydelige prioriteringer for HP 2025 

Hva er viktig for å kunne samarbeide godt om gode 
tjenester i kommunen. 



Bilder: RHA, Frisk Asker, unsplash.com, Røyken sportsdykkerklubb

95
Idrettslag (fra 7 til 4 338 medlemmer)

100
Idrettsgrener

35 513 
Medlemmer (2022)





§ Idrett som mer enn fysisk aktivitet
- Møteplass og utviklingsarena
- Arena for samarbeid
- Inkluderingsarena
- Arbeidsplasser | Næring

§ Understøtte idrettslagene - sikre
best mulig vilkår for å drive med 
idrett og aktivitet

§ Gjøre det enkelt å være frivillig!
§ Fellesskap | Glede | Fysisk og 

psykisk mestring | God helse

Idretts- og 
aktivitetsglede for alle

Leken | Ambisiøs | Ærlig | InkluderendeAktive, trygge og inkluderende lokalsamfunn



Medlemmer i idrettslagene i Asker
barn/unge mellom 6-19 år*

Kilde: Samordnet registrering /SSB 

9833
Gutter

19123
Total

9290
Jenter

6661
Jenter

9028
Gutter

15689
Total



Vi skal

• Arbeide for best mulige forhold for idretten i kommunen

• Styrke idrettens rolle og rammevilkår i lokalsamfunnet

• Være en møteplass og utviklingsarena i skjæringspunktet 

mellom offentlig og frivillig virke

• Være en arena for samarbeid mellom lagene og de kommunale 

myndigheter

• Foreta prioriteringer på vegne av idrettslagene

• Dokumentere og synliggjøre idrettens lokale omfang



FORMÅL
Arbeide for best mulig 

forhold for idrettslagene i 
kommunen

VISJON
Idrettsglede 

for alle

VIRKSOMHETSIDE
Alle skal oppleve idrett, 
mestring og utvikling i 

idrettens trygge og gode 
fellesskap 

1 32



Å bygge en fysisk aktiv identitet



Styringsdokumenter
Idretten VIL
Langtidsplan for norsk idrett 2023-2027. Utarbeidet av Norges 
idrettsforbund i prosess med lokalidretten.

Samarbeidsavtale med Asker kommune
Signert 11. oktober 2023 (første gang signert i 2010)

Kommunen og idrettsrådet har felles mål om å skape gode 
rammebetingelser for utvikling av idrett, fysisk aktivitet og 
gode lokalsamfunn. 

Alle saker som er av felles interesse for idretten skal sendes til 
kommunen gjennom idrettsrådet.

Tema for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv 2021-2033
Vedtatt av Kommunestyret 15. juni 2021. Tett dialog og 
samarbeid mellom idrettslagene, idrettsrådet og kommunen.



1. Idrettspolitisk plattform - Askeridretten VIL
i)    Attraktive idrettslag for livslang og inkluderende idrett
ii)   Bedre idrettsanlegg
iii)  Asker som idrettsdestinasjon

2. Anleggsplan (med egen prioriteringsliste som et av 
resultatene)

3. Årlig handlingsplan

Styringsdokumenter



Idretten og kommunen har 
felles mål om

• En mer fysisk aktiv 
befolkning

• Alle med / hindre 
utenforskap

• God folkehelse
• Mindre ensomhet
• Mindre ulikhet



Dere prater med 35 000 medlemskap
gjennom Asker idrettsråd

Dialogmøte med 
kommunen – 13. feb

Diskusjon med 
idrettslagene 
12.-20. feb.

Styremøte – 20. feb Oversende innspill til 
saken 21. feb.

Sakene publiseres 
12. mars

Utvalg for 
medborgerskap

21. mars

Formannskapsmøte 
2. april

Kommunestyremøte 
9. april 

*eksempel på prosess med utvalgsmøte 21. mars



Respekt
Tillit
Troverdighet

Tydelige budskap og 
gjenkjennelighet



• Lytt til oss
• Invester i oss
• Samarbeid med oss

Våre budskap



• Bruk idrettsrådet som 
høringsinstans og 
dialogpartner i saker der 
idretten er involvert

• Anerkjenn og løft frem 
verdien av tusenvis av 
frivillige hverdagshelter i 
idrettslagene som en 
uvurderlig kraft også i den 
politiske dialogen

Lytt til oss



Idretts- og aktivitetsglede for alle
Fellesskap | Mestring  | Glede | God helse

Aktivitetsguiden

Aktiv YNG

Idrett og skole

Aktive 
inkluderende 
møteplasser

Aktivitetsledere

Aktiv365

Økonomiske 
barrierer

Solidaritetsfondet

Utlån av utstyr i 
idrettslagene

Gjenbruk og ombruk 
av klærAktive mødre



Et samarbeid mellom Asker 
idrettsråd, lokalidretten i Asker og 

næringslivet 

Hva med kommunen?



Brobygger mellom familien 
og idrettslaget

En fysisk aktiv identitet gjennom 
hele livet

Aktive mødre
Nettverk for minoritetskvinnerLedelses- og frivillighetsprogram



• En strammere økonomisk situasjon i Asker -
Idrettsrådets tydelige prioriteringer for HP 2025 

• Hva er viktig for å kunne samarbeide godt om gode 
tjenester i kommunen.



Invester i oss | 
Økonomiske 
barrierer og økt 
deltagelse
• Kr. 500 000 til 

Solidaritetsfondet i 
Askeridretten

• Utsett effektuering av 
betaling for voksne i 
kommunale idrettshaller

• Likhet for barn som trener i 
kommunale og 
idrettslagseide anlegg



Anleggsutvikling 
i Asker



Idrettsrådets prioriteringer | faktagrunnlag

§ Prosess for innsamling av klubbenes 
anleggsbehov og planer

§ Idrettsrådets vurdering ut fra dekningsgrad  
(Asker Kommune ift resten av landet og 
andre vi bør sammenligne oss med).
- Statlige og kommunale tall
- Tall fra Viken idrettskrets
- Tall fra Asker idrettsråd

§ AIR Forum/Nettverksmøter med de enkelte 
idretter. 6 AIR forum avholdt hittil i år.



Invester i oss | Anlegg 
og drift

• Tilskudd til aktivitetshus til 
Holmen IF kr. 10 millioner 
over to år

• Prioritere hodetilskudd 
fremfor prosjekttilskudd

• Øke tilskudd til drift av 
anlegg inkludert 
«fotballpotten»



Samarbeid med oss

Vi inviterer til økt satsing på 
Aktive Lokalsamfunn -
Idrettens initiativ for å 
høyne innbyggernes 
aktivitetsnivå gjennom et 
spleiselag mellom idretten, 
oppvekst, velferd og 
medborgerskap.



Samskaping mellom 
idretten og skoler i Asker

Antall skoler med 
intensjonsavtale 

36
Antall idrettslag med 

intensjonsavtale

33



• En strammere økonomisk situasjon i Asker -
rådenes tydelige prioriteringer for HP 2025 

• Hva er viktig for å kunne samarbeide godt om gode 
tjenester i kommunen. 



Hva er viktig for å kunne samarbeide godt
om gode tjenester i kommunen. 

Eksempel på «tjenester»:
• Bygge og drifte idrettsanlegg
• Samlokalisere på tvers av sektorer
• Inkludering av flyktninger i fritidsaktiviteter
• ...



Hva er viktig for å kunne samarbeide godt 
om gode tjenester i kommunen. 

• Spleiselag mellom flere aktører
• LYTTE til hverandre
• Stole på at frivilligheten KAN – for det kan vi!
• Tid til dialog og prosess for å finne løsningene 

SAMMEN



Noen av våre samarbeidspartnere
Spesielt knyttet til inkludering og innenforskap



• Idrettshall på Torvbråten
• Leikvoll C for topp og bredde
• Varner Arena for topp og bredde 

(destinasjonsmål)
• Isleggingsprogram i hele kommunen
• Gleinåsen skipark
• Nasjonalt kompetansesenter for sykling med 

velodrom (destinasjonsmål)
• Turskøytemiljøet som løftes frem blant annet 

gjennom idrettslagene
• Samarbeid mellom idrettslag og skoler – Aktive 

Lokalsamfunn er reell samhandling og 
samskaping

• Utvikling av Hernestangen (samarbeid 
idrett, kultur, utvalget og andre ildsjeler)

• Velodrom med fullverdig idrettshall
• Streetbasket
• Toftehallen
• Flere kunstgressbaner med mer 

miljøvennlig innfyll
• Friidrettsarena Gjellum
• Utbedring av brygge for seilemiljøet på 

Nærsnes
• Trimtrapper i Heggedal og Føyka
• Treningsbane for cricket
• Andre 

Takk til dere som sitter her og hjelper oss:

Her er et utdrag over saker, anlegg og prosjekter vi 
har fått til sammen



Gry E. Garlie, daglig leder
E: gry@askeridrettsrad.no
M: 90 78 15 15

Gorm Haugen, styreleder
E: gorm.haugen@hotmail.no
M: 908 59 352

mailto:gry@askeridrettsrad.no
mailto:gorm.haugen@hotmail.no?subject=Tilbakemelding%20presentasjon%20Kommunestyrer%2011%20okt%202022


Dialogmøte 11.03.24

Utvalg for 
medborgerskap

Frivillighetsutvalget skal styrke, engasjere 
og motivere frivilligheten, og arbeide for å 
sikre gode rammebetingelser for frivillig 
sektor i Asker kommune.

Frivillighetsutvalget skal være  et talerør for 
frivilligheten i Asker,  og en 
samarbeidspartner for politikere og 
administrasjon i Asker  kommune.

   



Medlemmer:

       • Røyken og Spikkestad idrettslag (ROS) : Sigmund Kjos 
• Borgen Nærmiljøsentral : Hilde Skogedal,  arbeidsutvalg
• Asker Idrettsråd : Gry E. Garlie, arbeidsutvalg
• Asker Kulturråd  : Erik de Mora, arbeidsutvalg
• Heggedal Nærmiljøsentral  : Lene Dalebråten
• Asker Velforbund :  Arne Fredbo
• Vollen Nærmiljøsentral : Sanna Antell
• Asker Røde Kors
• Asker kommunale frivilligsentraler : Jorunn Schie
• NaKuHel Asker : Jorunn Marie Thon
• Asker kirkelige fellesråd : Øyvind Stabrun
• Norges Speiderforbund, Vestmarka krets : Rune Haukedal
• Klokkarstua Nærmiljøsentral                          : Kristin Ø. Samuelsen
• Åros Frivilligsentral                                           : Ingunn Fjæran

   



Sammensetning og organisering av 
Frivillighetsutvalget i Asker pr 01.08.24

 Skape størst mulig engasjement og bredest mulig representasjon. 

- Frivillighetsutvalget består av 11-14 representanter. 

- Representantene skal primært representere frivilligheten i stort, og ikke den enkelte organisasjon.

- Frivillighetsutvalget utnevner et Arbeidsutvalg bestående av 3-4 personer, inkludert leder. 

- Paraplyorganisasjonene Asker idrettsråd, Asker kirkelige fellesråd, Asker kulturråd, Asker Velforbund, 
Frivilligsentralene og Områdeforumene gis mulighet til enhver tid å ha en representant i 
Frivillighetsutvalget

- Leder av Frivillighetsutvalget velges for 2 år, med mulighet for forlengelse

- Den enkelte organisasjon bør sitte i Frivillighetsutvalget i minimum 2 år med mulighet for forlengelse.

- Arbeidsutvalget har ansvar for å rekruttere nye, rullerende medlemmer. 

- Asker kommune bidrar med sekretærfunksjon, som innebærer et bindeledd mellom Frivillighetsutvalget 
og kommunen.

- 5.desember, FNs internasjonale dag for frivillighet, skal Frivillighetsutvalget hvert år markere 



Tilskudd
Lokaler
Samarbeid
Flere frivillige

   



Handlingsplan for frivillighet

Temaplan for medborgerskap – deltakelse, påvirkningsmuligheter, 
møteplasser i nærmiljøet
Frivillighet i Asker  et supplement til de offentlige tjenestene
Kommunen skal være tilrettelegger og støttespiller for frivillig sektor og 
stimulere til mangfold, bredde og en nyskapende frivillig sektor, samt bidra 
til økt rekruttering av frivillige.
Behov for en frivillighetsplan i Asker,- synlighet og aktivitet og samhandling
Et ønske om en frivillighetsplan som er forankret  politisk
Den skal lages! Vi er i gang! – en plan for planen…



Temaplan for næringsliv

Handlingsplan for reiseliv og 
opplevelsesnæring i Asker.
Sammen for Asker 2030



Frivilligbørs

• En møteplass der næringsliv, frivillige organisasjoner og offentlige 
tjenesteprodusenter kan møtes for å inngå sosiale partnerskap og 
kontrakter om samarbeid

• - legge til rette for mer og bedre samarbeid på tvers av lokale 
bedrifter, frivillige organisasjoner og offentlige virksomheter

• 5.desember, Frivillighetsdagen, fra kl 18.00-20.00 håper vi å legge til 
rette for at mange skal få kontakt og utveksle ideèr og få til et 
samarbeid videre til felles glede og nytte



HP-2025

• En strammere økonomisk situasjon i Asker – Frivillighetsutvalgets 
prioriteringer.

Nyttige møter og Workshop om omstilling 2025 i regi av Direktør for 
medborgerskap for å få oversikt over  konsekvenser av ulike forslag til 
tiltak

• Samarbeid om gode tjenester i kommunen.
Flere møter er planlagt mellom administrasjon og frivilligheten- eks.;- 
«Problemroten» (Hva/Hvorfor/Hvorfor- ideèr til løsning/nye-  
undersøkelser)

 



Tilskudd/økonomi:

SSiikkrree  aatt  ttiillsskkuudddd  ttiill  ffrriivviilllliigghheetteenn  ddeeffllaattoorr--  
rreegguulleerreess  oogg  vveerrnneess  ffrraa  kkuutttt!!

- Sikre gode prosesser for medvirkning knyttet 
til evaluering av tilskuddsordninger.

- Gjør det enkelt for frivillige å søke tilskudd.
-   eks Kunnskapshagens Venner

   



INNSPILL TIL HP

Samarbeid

Utvalget vil være en dialogpartner 
med folkevalgte og administrasjonen 
i relevante saker.

Vi ber om at kommunen i alle deler 
av organisasjonen legger til rette for 
reell dialog og reell medvirkning.

   



Samarbeid og rolleavklaring 
mellom kommunen og frivilligheten

• Hva innebærer det å være tilrettelegger? 
• Hvordan styrke frivilligheten på 

frivillighetens premisser?
• Hvordan bidra til bedre samhandling mellom 

frivilligheten og kommunen der begge 
parters egenart styrkes?»

Det skal være enkelt å være 
frivillig og frivilligheten drives av 
lyst og glede!

   



Speiding i Asker kommune

Av 8 speidergrupper i Asker kommune er 3 sovende.
De resterende 5 speidergrupper har totalt 340 medlemmer der 269 er 
under 26 år. Felles for disse er at Vestmarka krets med hovedkontor på 
Wøien gård i Bærum skal støtte speidergruppene ved behov.

Vi har et sterkt behov for at hele bredden i det lokale tilbudet synes og 
at kommunen kjenner godt til mangfoldet av tilbud i sin kommune, 
uavhengig av om aktiviteten tilbys av noen få og engasjerte frivillige eller 
om det er et større apparat med ansatte som tilbyr aktivitet.

Friluftsliv er lavterskel, sosialt utjevnende og også den aktiviteten flest 
sier de ønsker å øke dersom de skal bli mer aktive. For at enda flere skal 
finne glede i aktivitet i naturen trenger vi en bred, felles satsing for å 
fjerne hindringene for deltagelse og stimulere flere til å bli med.

   



Bakgrunnen til speiderprogrammet

○ Utvikling av hele mennesket

○ Tilpasset de ulike utviklingsstadiene

○ Bygget på pedagogiske prinsipper

○ Delt i 5 programområder

○ Komme oss fra der vi er til målet vårt



Pyramiden

 



Speidermetoden



Speiderarbeid 2 av 2

• Speiding skjer i lokalsamfunnet gjennom turer, konkurranser, samlinger,  
innsamlinger til veledige formål og spre glede for kommunens innbyggere under 
ulike merkedager og ved besøk på bo- og omsorgssentre.

• Speidergruppene ønsker å tilby lavterskel aktiviteter til barn og unge også i 
forhold til deltakeravgift. At ordningen med Fritidskassen finnes er veldig bra. 
Men for å kunne bruke denne må speiderlederne ha kunnskap om og innsikt i 
hvilke speidere, hvis foreldre sliter med å betale for å delta på speideraktiviteter. 
Denne kunnskapen og innsikten er svært vanskelig å tilegne seg, selv om vi 
motiverer og oppfordrer foreldre til å gi denne informasjonen.

• Tilskudd og støtte til speiderne i Asker har blitt mindre etter 
kommunesammenslåingen.



Veien videre

• Speidergruppene består av ledere, rovere, peffer, asser og patruljebarn. Roverne 
er mellom 16 og 26 år. Tilskuddsordningen godskriver ikke rovere som er eldre 
enn 19 år selv om de er en aktiv og god ressurs for lederne og motivator for 
peffer, asser og patruljebarn. De aller yngste speiderne går i 1 til 5 klasse og 
omtales som bever- og flokkspeidere.

• Vestmarka krets har avgitt foreløpig evaluering av den nye tilskuddsordningen og 
håper at den forestående evalueringen vil rette opp skjevheten ift 
aktivitetspotten ved å styrke frivillighetspakken gjennom prosessen «særskilt 
vurdering» og at roverne som er mellom 20 og 26 år kan innberegnes i 
hodetilskuddet.

• Selv en nedgang i støtte på kr 8000,- per år, ift driftstilskudd før 
kommunesammenslåing utgjør en stor del av speidergruppens ve og vel.

• Kr 40000,- til speiderne i de 5 aktive speidergruppene i Asker vil gi et betydelig 
bidrag til barn og unges fritidsaktiviteter.



Veien videre



Det skal være gøy og enkelt å være 
frivillig og frivilligheten drives av lyst 
og glede!
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Dialogmøte med Utvalg for medborgerskap

11. mars 2024

Folkevalgt leder av Asker kirkelige fellesråd Åge Rasmussen

Kirkesjef John Grimsby

Asker kirkelige fellesråd



Kirken som lokalsamfunnsaktør i Asker
Hva er (de økonomiske) utfordringene våre?

2



Samarbeidsavtale AK-AKF

Avtalen mellom kirke og kommune 
klargjør rammene for samarbeidet og 
beskriver kirken som trossamfunn og 
lokalsamfunnsaktør i vår kommune
• barn og unge
• diakoni og sosialt arbeid
• frivillighet
• kirken som kulturarena
• drift og vedlikehold av kirkelige bygg
• gravplassforvaltning
• samfunnssikkerhet og beredskap
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Kirke i lokalsamfunnet

Magasinet «Kirken i Asker 2023-2024

Oversikt over kirkens rolle i 
lokalsamfunnet og de ulike feltene som 
samarbeidsavtalen med kommunen 
beskriver.
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Foto: Pål A. BergFoto: Pål A. Berg



Barn og unge – slik som…

Vardåsen kirkes korskole består av 
rundt 100 barn og ungdommer fra 6 til 
18 år. 

Korskolen er delt inn i fire grupper: 
aspirantkor, barnekor, guttekor og 
ungdomskor. I tillegg til egne prosjekter 
samarbeider gruppene om større 
konserter og gudstjenester

11.03.2024John Grimsby 5
Foto: Pål A. BergFoto: Sven-Erling Brusletto



John Grimsby Foto: Sven-Erling Brusletto



Ungt innenforskap

Med et allsidig barne- og 
ungdomsarbeid fra babysang til kor og 
klubb og 500 kirkelige konfirmanter 
bidrar kirkens ansatte og frivillige til 
gode oppvekstvilkår i Asker.

Å motvirke ungt utenforskap er en 
felles utfordring for oss alle. 
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Samtaletilbudet 13-20

Kommunedirektøren utreder behovet 
for samtaletilbudet 13-20 i Asker –
etter modell fra Bærum.

13-20 er et gratis, lavterskel  samtale-
tilbud for alle i alderen 13 til 20 år. De 
som jobber i 13-20 er kompetente 
voksne med tid for ungdom.

Samtaletilbudet 13-20 vil med få 
ressurser bidra betydelig i kjeden av 
tiltak for å motvirke ungt utenforskap, 
ikke minst sekundærforebyggende.  

11.03.2024John Grimsby 8
Foto: Pål A. Berg



Diakoni - Kirkens feltarbeid

Menighetene i Asker har siden 1984 
drevet Kirkens Feltarbeid, et diakonalt 
lavterskelarbeid blant 
rusmiddelbrukere i Asker. 

Arbeidet består av Varmestua, 
Elveplassen midlertidig botilbud, 
Nødovernatting, Arbeidstiltaket, Bra 
Brukt, Heggedal Lysstøperi og 
prestetjeneste på gata i Asker. 

I 2023 hadde Varmestua 8100 besøk 
fordelt på 140 enkeltpersoner.

11.03.2024John Grimsby 9
Foto: Pål A. BergFoto fra Varmestua: Pål A. BergFoto: Lars-Erik Nygaard



Diakoni – mye ut av lite

Menighetene og Kirkens feltarbeid 
driver et omfattende sosialt arbeid i 
Asker. 

I alle menighetene er det ansatt 
diakoner. De er også frivillighetsledere 
som rekrutterer og veileder frivillige inn 
til lokalt sosialt arbeid. 

Diakonale tiltak samarbeider ofte med 
kommunale instanser og annen 
frivillighet.
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Foto: Pål A. BergFoto fra Varmestua: Pål A. BergFoto: Marita Bjørke Ådland 



Kirkelig frivillighet

I 2023 er det registrert hele 1 179 
frivillige i kirkelig arbeid i Asker. 

Den kirkelige frivilligheten i Asker er en 
betydelig ressurs, ikke bare for 
menighetene og den kirkelige 
virksomheten, men for hele 
Askersamfunnet. 

Den kirkelige frivilligheten bidrar i 
samarbeid med annen frivillighet og 
kommune bidrar til folkehelse og 
bærekraftige og inkluderende 
lokalsamfunn i Asker
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Kirken som kulturarena

Hvert år er det hundrevis av konserter 
og kulturarrangementer i de 14 kirkene 
i Asker. Både med lokale krefter og 
profesjonelle aktører. 

Kirkene har med sin arkitektur, musikk, 
bildekunst og liturgi alltid rommet 
kunstneriske uttrykk av alle slag. Det 
gjør de fortsatt. 
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John Grimsby Foto: Sven-Erling Brusletto
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John Grimsby Foto: David Malmbekk



Foto: Lars-Erik Nygaard



John Grimsby Foto: Morten Arnesen



Kirken der du bor

Asker har 14 kirker – levende 
helligsteder, lokale identitetsmerker og 
felles kulturarv.

Asker kommune bidrar betydelig med 
investeringer til å rehabilitere 
Kunstnerkirken i Holmsbu (1886), 
Hurum middelalderkirke (1100-tallet) 
og Røyken middelalderkirke (1229).
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John GrimsbyFoto: Hege K. Jaksland, Line Marie Seyffarth og John Grimsby



John Grimsby Foto: Pål A. Berg



John Grimsby Foto: Pål A. Berg



Statsråd Kjersti Toppe til Holmsbu og Hurum kirker 2024

Asker kirkelige fellesråd 23



Gravplassmyndighet

Kommunen bekreftet senest i 2021 
tidligere vedtak om kirkelige fellesråd 
som gravplassmyndighet i Asker. 

Det er til sammen 9 kirkegårder i 
kommunen. I 2023 var det 759 
gravferder i Asker. 

Kremasjonsprosenten for 
folkeregistrerte i Asker var 71,4.

Antall seremonier etter Den norske 
kirkes ordning 581. 

Se side 75 i magasinet for statistikk.
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Beredskap

Asker kirkelige fellesråd en overordnet 
beredskapsplan felles for alle 
menigheter og enheter i Asker. Denne 
har en kunnskapsdel og en 
handlingsdel med tiltakskort

Kirke og kommune samarbeider om 
samfunnssikkerhet og beredskap på 
flere områder.

Til Helhetlig ROS 2024-2027 ledet 
kirkesjefen Asker og Bærum 
kommuners analysegruppe om 
tilsiktede uønskede hendelser. 
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…. En strammere økonomisk situasjon i Asker –
rådenes tydelig prioriteringer for HP 2025
Pensjon

Strøm

Kirkevakten 

Samtaletilbudet 13-20

Hva er likebehandling?

John Grimsby



Pensjonskostnadene øker
Asker kirkelige fellesråd klarer ikke lenger å dekke økte pensjonskostnader over 
ordinære tilskudd. Anslaget fra KLP for 2024 er 10,9 mill. AKF har et budsjett for 
pensjonskostnader på 6,7 mill.  

Fellesrådet brukte i 2023 halve premiefondet til å dekke økte pensjonskostnader. 
I løpet av 2024 kan gjenstående 6,6 mill. også være brukt opp. 

AKF er avhengige av kommunal støtte for å håndtere økte pensjonskostnader.
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Strømkostnader
Regjeringen har henvist til at økende strømregninger for kirker må håndteres av 
kommunen. Asker kommune har siden 2021 dekket fellesrådets merkostnader til 
strøm. Det vil vi også være avhengige av i 2025
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Kirkevakten - tilsyn og forebyggende utvendig 
vedlikehold av kirkebygg
Det vi setter i stand, må vi holde i stand.

Kommunedirektøren har i 2024 gjort om 1,25 mill. fra investering til drift. 

For å kunne sikre et langsiktig, verdiskapende vedlikehold må Kirkevakten fra 
2025 komme inn som et ordinært tiltak i driftsbudsjettet.
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Samtaletilbudet 13-20
Asker kirkelige fellesrådet venter på kommunedirektørens utredning og foreslår 
at tilbudet blir etablert i Asker i 2025. Kommunen vår har kanskje ikke råd til å la 
være? 
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Manglende investeringer øker driftskostnadene
En konsekvens av at investeringer til kirkebygg og gravplass er halvert tredje år 
på rad, er at driftsutgiftene spesielt i gravferdsavdelingen nå øker betydelig som 
følge av gammel maskinpark.
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Hva er likebehandling?
Kommunedirektøren la i 2024 til grunn at kirkelige fellesråd skulle ha samme 
prosentuelle kutt i driftsbudsjett som kommunens egne virksomheter. 
Konsekvensene av ytterligere kutt kan imidlertid være tyngre i en relativt liten 
organisasjon som Asker kirkelige fellesråd enn i en av landets største kommuner.
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Takk for oppmerksomheten!

kirken.no/askerfellesrad

John Grimsby
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Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 
 

Tildeling av Asker kommunes idrettsstipend 2024 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Asker kommunes idrettsstipend 2024 tildeles 10 idrettsutøvere, se vedlegg 1.  

2. Stipendet deles ut under Asker kulturfestival 8. juni 2024. 
 

1. Sammendrag 
Saken gjelder hvilke utøvere som tildeles Asker kommunes idrettsstipend for 
2024. Søkerlisten er vedlagt, der de 10 utvalgte stipendmottakerne er markert 
med grønt. Valg av vinnere er gjort i samarbeid med Asker idrettsråd.  
 
 
2. Bakgrunn for saken 
2.1 Bakgrunn 

Asker kommune deler hvert år ut idrettsstipend til 10 idrettsutøvere. Hvert stipend er 
på kr 10 000. I år skal idretts- og kulturstipendene deles ut under åpningen av Asker 
kulturfestival på utescenen ved Asker kulturhus lørdag 8. juni. 

Kriteriene for stipendordningen er felles for kultur- og idrettsstipend, se punkt 
2.2. Formålet med stipendene er å premiere oppnådde resultater og stimulere til 
videre satsing. Stipendet kan brukes til utstyr, instrumenter, studieturer og 
lignende. 
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2.2 Tidligere behandling 

Utvalg for medborgerskap, behandlet en sak om idretts- og kulturstipend 3. juni 2021 
(sak 34/21), med følgende vedtak:  

1. Forslag til kriterier for Asker kommunes kulturstipend og idrettsstipend vedtas.  
2. Det deles ut inntil ti kulturstipend og ti idrettsstipend, hver på kr 10 000. 
3. Stipendiene deles ut hvert år på et arrangement i Asker kommune.  

Kriteriene er som følger: 

• Søkerne må være folkeregistrert i Asker kommune og være utøvende på 
viderekommende nivå innen sitt område. 

• Søkere mellom 16-25 år, og søkere som ikke har mottatt kommunalt 
stipend tidligere, blir prioritert. 

• Det søkes på elektronisk søknadsskjema. Søknaden må inneholde: 
oppnådde resultater og plan for bruk av stipendet. 
 

Idrettsstipend for 2021 ble vedtatt av utvalg for medborgerskap den 2. september 
2021 (sak 45/21), idrettsstipend for 2022 ble vedtatt den 13.mai (sak 0028/22) og 
idrettsstipend for 2023 ble vedtatt den 27. april (sak 0022/23). 
 
 
3. Saksopplysninger 
3.1 Søknader på idrettsstipend 2024 
Asker kommune mottok totalt 35 søknader på årets idrettsstipend. Vedlegg 1 viser 
alle søkerne. Der ligger det informasjon om utøvernes prestasjoner og mål, samt hva 
utøverne vil benytte stipendet til. I samarbeid med Asker idrettsråd er det valgt ut 10 
stipendvinnere som representerer 9 forskjellige idretter. Disse er markert med grønt i 
vedlegget. 

I henhold til kriteriene er utøvere fra Asker i alderen 16-25 år med gode prestasjoner 
på nasjonalt og/eller internasjonalt nivå, prioritert.  

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunens administrasjon har samarbeidet med Asker idrettsråd om utvelgelsen 
av de 10 utøverne som mottar årets stipend. Det kan være utfordrende å prioritere 
mellom de ulike utøverne og idrettene de representerer, men de utvalgte 10 
utøverne er det enstemmighet om mellom administrasjonen og Asker idrettsråd. I 
vurderingen er kriteriene som ble vedtatt i juni 2021 lagt til grunn.   
 
Asker har mange toppidrettsutøvere. Disse er gode forbilder for alle barn og unge 
som deltar i breddeidretten. Topp avler bredde og bredde avler topp. Det sosiale 
med idretten er viktig for de ca. 35 500 medlemskapene i idrettslag i Asker. Idrettens 
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betydning for folkehelsen er også godt dokumentert. Økonomisk er idrettsstipend en 
god hjelp for utøvernes satsning.  
 
 
5. Konklusjon 
Det er en glede å kunne dele ut idrettsstipend til idrettsutøvere i Asker. I år er det 10 
utøvere som tildeles hvert sitt stipend på kr 10 000. Søknadsbunken viser at 
kommunen har mange idrettstalenter som kan vise til svært gode resultater innen 
sine idretter. Det er spesielt hyggelig at det er 9 forskjellige idretter som er 
representert blant de 10 vinnerne. Dette viser en bredde i tilbudet og hva som 
oppnås innen idrett i Asker.  
 
Kommunedirektøren anbefaler forslag til vedtak.  

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Skjema over alle søkere 2024 - unntatt offentlighet 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02310 Silje Elisabeth Sondell Berg 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 16/24 
  

Idrettsstipend 2024 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 25.04.2024 sak 16/24 

Behandling 

Leder av utvalget foreslo å lukke møtet med hjemmel i kommuneloven § 11-5. Dette 
fikk enstemmig tilslutning, og møtet ble lukket. 

Rådgiver Silje Sondell Berg innledet til saken (presentasjon). 

Heidi Merete Johansen (H) stilte spørsmål omkring egen habilitet. Organet tok stilling 
til spørsmålet. Johansen ble enstemmig ansett som habil. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Asker kommunes idrettsstipend 2024 tildeles 10 idrettsutøvere, se vedlegg 1.  

2. Stipendet deles ut under Asker kulturfestival 8. juni 2024. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/06348-1 Hilde Nygaard 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 
 

Kulturstipend 2024 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Det vedtas å dele ut 10 stk. kulturstipend a kr. 10.000,- til søkerne som er 
innstilt  på vedlagte søkerliste. 

2. Kulturstipendene deles ut under Asker kulturfestival 2024. 
 

1. Sammendrag 
Det skal deles ut inntil 10 kulturstipend a 10.000,- for 2024. 
 
Søkere som ikke har mottatt Asker kommunes kulturstipend tidligere, og er 
mellom 16 og 25 år, er prioritert ved innstilling. Det er også forsøkt å gjenspeile 
en variasjon i kulturelle uttrykk og tilstrebe kjønnsbalanse i innstillingen. 
 
Kommunedirektøren innstiller 10 mottakere slik de fremgår av vedlegg til saken. 
 

2. Bakgrunn for saken 
Asker kommune deler hvert år ut kulturstipend. Kulturavdelingen er 
saksbehandler for kulturstipendene og legger frem en innstilling, mens det er 
Utvalg for Medborgerskap som vedtar tildelingen. 
 
Retningslinjer for kulturstipend er vedtatt av Utvalg for Medborgerskap i sak 34/21, 
3.5.2021: 

Formål: 
Kulturstipend har som formål å premiere oppnådde resultater, og stimulere til videre 
satsing. Stipendet kan brukes til utstyr, instrumenter, studieturer eller lignende.  
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Hvem kan søke:  
Søker må være folkeregistrert i Asker kommune og være utøvende på 
viderekommende nivå innen sitt område. 

Søkere mellom 16 – 25 år, og søkere som ikke har mottatt kommunalt stipend 
tidligere, blir prioritert.  

Det søkes på elektronisk søknadsskjema. Søknaden må inneholde: oppnådde 
resultater og plan for bruk av stipendet. 
 

3. Saksopplysninger 
Det er satt av 100.000,- til kulturstipend i 2024.  
 
Det kan deles ut inntil 10 stipend a 10.000,-.  
 
Det er kommet inn 31 søknader om kulturstipend for 2024. 
 
Søknadene ligger som vedlegg til saken. De søknadene som er innstilt er merket i 
vedlegget.  
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren er glad for at det er kommet inn mange gode søknader.  
De viser at vi har mange fantastiske kulturutøvere, i alle aldre, i Asker 
kommune. 

Kommunedirektøren har vurdert søknadene etter retningslinjene, og lagt 
følgende vurderinger til grunn for innstillingen: 

- Søkere mellom 16 – 25 år, og søkere som ikke har mottatt kommunalt 
stipend tidligere er prioritert. 9 av søkerne har mottatt kommunalt stipend 
tidligere, og/eller er utenfor prioritert aldersgruppe. Ingen av disse er 
prioritert ved innstilling. 

- Øvrige søkere er vurdert i forhold til oppnådde resultater og planlagt bruk 
av stipendet.   

- Siden mange søknader er gode, er det for endelig innstillig også vurdert 
kjønnsbalanse og variasjon i kulturuttrykk.  

Tildeling av kulturstipend kan være et viktig bidrag for å understøtte utviklingen for 
unge kunstnere. I lys av FNs bærekraftsmål om miljø, økonomi og sosiale forhold 
kan et slikt stipend bidra til å muliggjøre videre utvikling for den enkelte. 
 
 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler at det tildeles 10 stipender a 10.000,-. 
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Kommunedirektøren anbefaler tildeling til de 10 som er markert på vedlagte liste.  
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Kulturstipend 2024_Innstilling 
Søkerliste Kulturstipend 2024 innstilling - unntatt offentlighet 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/06348 Hilde Nygaard 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for medborgerskap 25.04.2024 17/24 
  

Kulturstipend 2024 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 25.04.2024 sak 17/24 

 

1. Det vedtas å dele ut 10 stk. kulturstipend a kr. 10.000,- til søkerne som er 
innstilt på vedlagte søkerliste. 

2. Kulturstipendene deles ut under Asker kulturfestival 2024 

 

Behandling 

Leder av utvalget foreslo å lukke møtet med hjemmel i kommuneloven § 11-5. Dette 
fikk enstemmig tilslutning, og møtet ble lukket. 

Virksomhetsleder Jan Erik Lindøe innledet til saken. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Det vedtas å dele ut 10 stk. kulturstipend a kr. 10.000,- til søkerne som er 
innstilt på vedlagte søkerliste. 

2. Kulturstipendene deles ut under Asker kulturfestival 2024 
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